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Sammanträdestid Kl. 12.00-21.00 

 

Sammanträdesplats Sollefteåsalen, Kommunhuset 

 

Beslutande Enligt närvaro-/tjänstgöringslista 

 

Övriga deltagande Niklas Nordén, Tf. Kommundirektör §§ 1-42 

 Anna Forsberg, Sekreterare §§ 1-42 

  

 

Plats och tid för 

justering Kommunhuset, Onsdag 28 april kl 15.00 

 

 

Underskrifter Sekreterare .....................................................................   

  Anna Forsberg §§ 1-42 

  

 Ordförande …………………………………………… 

  Gunilla Fluur (VI) §§ 1-18 

 

 Ordförande …………………………………………… 

  Paul Höglund (C) §§ 19-42 

  

 Justerare ....................................................................  

   Kjell-Åke Sjöström (V) §§ 1-42 

 

 Justerare ....................................................................  

   Åsa Sjödén (S) §§ 1-42 

 

 

BEVIS OM JUSTERING 

Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, www.solleftea.se  

Myndighet Kommunfullmäktige  

Sammanträdesdatum 2021-04-26 

Datum när anslaget  sätts upp 2021-04- tas ner 2021- 

 Förvaringsplats för 
protokollet Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
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Förteckning över närvaro, tjänstgöring, reservationer m.m. 
PARTI Nä

r 

Tjg

. 

  Jäv  §  Reservation § ANTECKNING 

Namn Va
ro 

ers. Justerare 

   17 18 23 24 25 26 28 29 30 31 32 33  1 9 10 17 18 19 22 Tjänstgör 

CENTERPARTIET 

Andersson Johan, led X  J J  J   J              Tjg ej § 17-18, 24,28 

Wennberg Maria, led X  
     

 J       
   

R R 
 

 
 

Höglund Paul, led X  
     

        
   

R R 
 

 
Ordf §§19-42 

Ölund Joel, led X  
     

 J       
   

R R 
 

 
 

Ångman Anton, led X  
     

J J       
   

R R 
 

 
 

Jonsson Andreas, led X  
   J  

        
   

R R 
 

 
 

Jonsson Ingemar, led X  
  J   

J      J   
   

R R 
 

 
 

Höglund Daniel, led X  
     

 J       
   

  
 

 
 

Tirri Monica, led X        J          R R    

Eriksson Kristina, ers X X 
     

        
   

R R 
 

 Deltar §§12-42 Tjg 
§§17-18 

Vestin Mats Ola, ers X  
     

        
    

 
 

 
Deltar §§ 1-11 

Bozan Adam, ers -  
     

        
    

 
 

 
 

Wennberg Hugo S, ers -  
     

        
    

 
 

 
 

Stattin Tomas, ers 

 

 

-  
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PARTI Nä

r 

Tjg

. 

  Jäv  § Reservation § ANTECKNING 

Namn Va
ro 

ers. Justerare 

   17 18 23 24 25 26 28 29 30 31 32 33  1 9 10 17 18 19 22 Tjänstgör 

VÄSTRAINITIATIVET 

Åslund Jörgen, led X      J  
 J       

    
 

R 
 

 

Fluur Gunilla, led 
X       

        
    

 
 

 
Ordf §§1-18 

Häggkvist Birgitta, led 
X       

J J       
    

 
R 

 
 

- 
       

        
    

 
 

 
 

Bergman Ulrika, led 
X       

 J       
    

 
R 

 
 

Källgren Linus, led X       
        

    
 

R 
 

Tjg §§ 1-21 

Carlbom Duvemo 

Matz, led X       

   J 
 

J    

    

 

R 

 

 

Johansson Roger, led X       
        

    
 

R 
 

Tjg §§ 1-22 

Sjöström Elisabeth, 

led 
X       

J    J    
    

 
R 

 
 

Eriksson Maria, ers X X      
 J       

    
 

 
 

Tjg §§ 22-42 

Bergman Anders, ers 
X X     J  

        
    

 
 

 
Tjg §§ 23-42 

Engström Annica, ers 
-       

        
    

 
 

 
 

Grundström Peter. Ers 
-       

        
    

 
 

 
 

Lotta Karlsson, ers 

 

 

 

-                       
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PARTI Nä

r- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Va

ro 

ers. Justerare 

   17 18 23 24 25 26 28 29 30 31 32 33  1 9 10 17 18 19 22 Tjänstgör 

VÄNSTERPARTIET 
Breitholtz Ulf, led X        J          R R    

Sjöström Kjell-Åke, led 
X    J   

J J       
   R R  

 
Justerare  

Hansson Marie, led 
X     J  

 J       
   R R  

 
Tjg §§1-17 

Sahlén Lars, led 
X       

   J 

 

    
   R R  

 
 

Spjut Markus, led 
X       

        
    

 
 

 
Tjg §§1-27 

Fängström Inger, led 
X       

J    J     
    

 
 

 
 

Andersson Jörgen, 

ers 
-       

        
    

 
 

 
 

Britt-Marie Persson, 

ers 
X X      

        
    

 
 

 
Tjg §§ 18-42 

Sebastian Nygren, ers X X      

 J       

    

 

 

 

Tjg §§ 28-42 
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PARTI Nä

r- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Va

ro 

ers. Justerare 

   17 18 23 24 25 26 28 29 30 31 32 33  1 9 10 17 18 19 22 Tjänstgör 

SOCIALDEMOKRATERNA         

Sjödén Åsa, led X    J J  
J J     J   

R R R  
 

 R Justerare 

Åberg John, led X    J J  
J J       

R R R  
 

 R  

Edholm Lillemor, led X       
        

R R R  
 

  Tjg §§ 1-10 

Sjölund Mikael, led X     J  
 J       

R R R  
 

 R Tjg §§ 1-39 

Nilsson Åsa, led -       
        

    
 

   

Lidén Gunder, led X       
        

R R R  
 

 R  

Lindahl Susanne, led X      J 
 J       

R R R  
 

 R Tjg §§ 1-39 

Noppa Curt, led X       
    J     

R R R  
 

 R  

Eriksson Nils 

Michael, led -       

        

    

 

   

Molin Nils Gunnar, 

led X       

        

R R R  

 

 R  

Nordin Morgan, led X       
 J     J   

R R R  
 

 R  

Fors Eva, led X       
   J     

R R R  
 

 R  

Johansson S-G, led -       
        

    
 

   

Svensson Tommy,led X     J  
 J       

R R R  
 

 R  

Forsberg Birgitta, led -       
        

    
 

   

Önblad Lennart, led X       
        

R R R  
 

  Tjg §§ 1-21 

Ragnarsson Peder,ers -       
        

    
 

   

Näslund Stina, ers -       
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PARTI Nä

r- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Va

ro 

ers. Justerare 

   17 18 23 24 25 26 28 29 30 31 32 33  1 9 10 17 18 19 22  

Forts Socialdemokraterna 

Larsson My, ers -       
        

    
 

   

Modén Kenneth, ers X       
        

R R R    R  

Eriksson Yvonne, ers -       
        

        

Lundberg Jan, ers 

 X       

        

R R R    R  

Girhagen Per-Olof, 

ers, ers -       

        

        

Laamanen, Ilkka, ers X      J  J       R R R    R  
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PARTI Nä

r- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Va

ro 

ers. Justerare 

   17 18 23 24 25 26 28 29 30 31 32 33  1 9 10 17 18 19 22 Tjänstgör 

SVERIGEDEMOKRATERNA  

Månsson Zarah, led 
-       

        
    

 
 

 
 

Clancy Raymond, ers 
X X      

        
    

 
 

 
 

Nilsson Tommy, ers 
X       

        
    

 
 

 
Deltar §§ 1-21 

MODERATA SAMLINGSPARTIET 

Asplund Lena, led 
X       

 J       
   R R  

 
 

Franzén Kerstin, led 
X      J 

        
   R R  

 
 

Gradin Sven Olov, 

ers X       

        

    

 

 

 

 

Fäldt Daniel, ers 
-       

        
    

 
 

 
 

PARTILÖSA 

Ragnarsson Sven 

Erik, led X       

        

    

 

 

 

Tjg §§ 1-27 

Westerlund Roger, 

led 
X       

J J       

    

 

 

 

 

Mattias Ahlenhed, 

led 

X                       
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Val av justerare 

Kjell-Åke Sjöström (V) och Åsa Sjödén (S) väljs till justerare.  

 

Mötesdeltagare 

På grund av Pandemin, Covid-19, genomförs Kommunfullmäktige digitalt. 

Överenskommelse mellan partierna. 

 

Övrigt 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) meddelar att det kan komma bli behov av att byta 

ordförande under mötets gång. Långt möte med många beslutspunkter och extra 

utmaningar med ny teknik. Kommunfullmäktige godkänner detta. 

 

Paus genomfördes ca kl 17:35-18:15.  

 

Ordförande byte sker efter paus, inför paragraf 19.
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§ 1   

 

Fastställande av dagordningen 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Följande interpellationer får ställas på dagens kommunfullmäktigemöte. 

• ”Fråga om ej hanterade politiska ärenden december 2020” från John Åberg, 

Socialdemokraterna. 

• ”Vilka styr Sollefteå kommun” från Lena Asplund, Moderaterna. 

Interpellationerna hanteras sist på möte och dagordningen fastställs i övrigt. 

 

Ärendebeskrivning 

Tre interpellationer har inkommit till dagens kommunfullmäktige; 

 

1. ”Fråga om ej hanterade politiska ärenden december 2020” från John Åberg, 

Socialdemokraterna. 

2. ”Vilket debattklimat ska vi ha i kommande val” från John Åberg, 

Socialdemokraterna 

3. ”Vilka styr Sollefteå kommun” från Lena Asplund, Moderaterna. 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) med biträde av Ingemar Jonsson (C), Lena Asplund (M) och Jörgen 

Åslund (VI) föreslår att interpellation 2 - Vilket debattklimat ska vi ha i kommande val? 

inte ska få ställas då interpellationen inte avser ett ämne som hör till kommunfullmäktiges 

eller kommunstyrelsens handläggning enligt kommunallagen kapitel 5, paragraf 61. 

 

Åsa Sjödén (S) och John Åberg (S) föreslår att den ska få ställas. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) frågar om Kommunfullmäktige beslutar att interpellation 1 

och 3 ska få ställas på detta möte. Finner så. 

 

Frågar sedan om interpellation 3 ska få ställas. Finner att Kommunfullmäktige beslutar att 

den inte ska få ställas. 

 

Ordförande frågar slutligen om Kommunfullmäktige beslutar att fastställa dagordningen. 

Finner så. 

 

Reservation Samtliga ledamöter i Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för att 

interpellation 2 ska få ställas. 
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§ 2 Dnr KS 5/2021 

 

Informationer 
 

Ordföranden tackar för informationerna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande informationer delges kommunfullmäktige. 

 

Information 

 

Kommunalrådet, Johan Andersson (C) 

Informerar om; 

• Smittspridningen av Covid är hög i kommunen. Personalen i kommunens 

verksamheter sliter för att klara av det dagliga. 

• Näringslivsenheten har en nära dialog med näringslivet gällande hur corona 

påverkar. 

• Den 19 maj sker ett inflyttningsmöte med olika intressenter i kommunen. En 

inflyttningslots har anställts. Landsbygdsrådet är en viktig remiss instans i 

kommande frågor. 

• Försvarsmakten och Fortifikationsverket besökte Sollefteå kommun den 24 mars. 

Regementsledning planeras att vara på plats i slutet av året  

• Arrestverksamheten hotas av nedläggning i Sollefteå och Kramfors. Möten sker 

med Polisen för att diskutera frågan, framförallt - Hur ska små entreprenörer 

kunna delta i upphandling som Polisen gör? 

• Persontrafik på Ådalsbanan/ Övre Norra stambanan diskuteras för fullt. Utredning 

har startats upp. 

• Cityutvecklingsgrupp har bildats och fokus för tillfället är att få med olika 

intressenter i arbetet. 

• Cykelprojektet på Hallstaberget är på gång, projektansökan har skickats in. 

• Ny gång- och cykelväg ska byggas i Näsåker. 

 

Tf. Kommundirektör, Niklas Nordén 

Informerar om; 

• Anna-Sofia Kulluvaara, Kommundirektör, är föräldraledig på 80% men kommer 

att fortsätta att delta i projekt Höga Kusten inland och Näringslivsrådet. 

• COVID-läget i kommunen är mycket ansträngt. Ökningen sker mycket snabbt. 

Alla måste följa de rekommendationer som finns. Ökningen just nu sker mest 

bland gymnasieelever och personer i åldern 40-54 år 

• Partiell distansundervisning sker på gymnasiet. 

• Nybyggnad av gång- och cykelväg i Näsåker. 
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• Sollefteåforsen AB- erosionsskyddsförstärkning etapp 2 pågår. 

• Översiktsplanerare har rekryterats och börjar under maj månad. 

• Omstrukturering av tjänstemannaorganisationen. Sista delen verkställs under 

augusti månad. Mer information kommer på kommande kommunfullmäktige. 

• Sollefteå camping – ett stort antal intressenter har hört av sig och visningar har 

arrangerats. 

 

Revisionens ordförande, Bertil Falkerby 

Informerar om; 

• Revisorerna har genomfört granskning enligt gällande regelverk och har lämnat 

särskild redovisning angående bokslutet. 

• Föredrar den bedömning som gjorts och de rekommendationer som revisionen 

lämnar. Revisionen rekommenderar att årsredovisningen godkänns, ansvarsfrihet 

för styrelse och nämnder tillstyrks. 

• Revisionsberättelsen publiceras ut till ledamöterna under mötet. 
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§ 3 Dnr KS 92/2021  

 

Motion – Utveckling av glesbygdsområden.   

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 
att lämna motionen till Kommunstyrelsen för beredning.  

 

Ärendebeskrivning 

Curt Noppa (S) och Jan Lundberg (S) har lämnat in en motion gällande ”Utveckling av 

glesbygdsområden.” 

 

Utvecklingen av Ångermanlands glesbygdsområden har varit föremål för diskussioner 

sedan många år tillbaka. Trots detta har inget större grepp tagits för att åstadkomma en 

positiv utveckling. Det är uppenbart att något måste göras för att få till stånd en positiv 

utveckling. Detta måste ske innan stora delar av den uppodlade marken förbuskas och på 

sikt återgår till mark beväxt med sly. 

Dessutom är vi nu inne i en tidsperiod där intresset för närproducerad mat ökar. 

Även boendet på landsbygden blir mer och mer efterfrågat. 

 

Inom Sollefteå kommun finns en stor utvecklingspotential av jord- och 

skogsbruksområden intill de tre älvarna, som flyter genom kommunen. 

Trästa/Skärvsta S-förening har analyserat problematiken och gjort en enkel plan för ett 

utvecklingsarbete (Se bilagor). 

 

Planen innehåller; Målsättning, produktions- och verksamhetsområden, kartläggning av 

utvecklingsområden, infrastruktur, utbildningsbehov samt kontaktbehov under 

utredningsarbetet. 

Med hänvisning till detta materials innehåll och förslag föreslår vi 

 

att kommunfullmäktige beslutar ställa sig bakom problembeskrivningen och 

målsättningen 

att vidta erforderliga åtgärder för att åstadkomma en positiv utveckling av kommunens 

olika glesbygdsområden enigt vår utvecklingsplan 

att kontakta personer med lokalkännedom i de olika älvdalarna under arbetets gång. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Motion Curt Noppa (S) och Jan Lundberg (S), KS 92/2021-1, -2 
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§ 4 Dnr KS 95/2021  

 

Motion – Genomför opinionsundersökning angående det 
framtida ägandet av Sollefteå camping    

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 
att lämna motionen till Kommunstyrelsen för beredning.  

 

Ärendebeskrivning 

John Åberg (S) har lämnat in en motion gällande ”Genomför opinionsundersökning 

angående det framtida ägandet av Sollefteå camping.” 
 

Förslaget 

”Förvaltar man något åt någon annan och funderar på att sälja detta kan det väl vara 

bra att åtminstone rådfråga ägaren först? 

Exakt så är förhållandet gällande Sollefteå camping. 

 

Kommuninvånarna äger campingen och kommunen förvaltar den. 

Det handlar inte om att sälja en leasingbil, grävskopa eller ens en skollokal. 

Det handlar om ett attraktivt markområde i centrala Sollefteå och det mest kloka vore att 

undersöka viljan hos invånarna innan man genomför en oåterkallelig försäljning. 

Avslutningsvis tycker vi inte att kommunfullmäktige ska underskatta Sollefteåbornas 

klokskap i en denna fråga. 

 

Jag föreslår därför kommunfullmäktige besluta: 

 

Att en opinionsundersökning beträffande invånarnas inställning till kommunens framtida 

ägande av Sollefteå camping ska genomföras innan slutgiltigt beslut. 

 

Beslutsunderlag 

Motion, John Åberg (S), KS 95/2021-1 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Förvaltningen 

Motionären 
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§ 5 Dnr KS 138/2021  

 

Motion – Stötta det lokala näringslivet och visa uppskattning till 
vår personal. 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att lämna motionen till Kommunstyrelsen för beredning. 

 

Ärendebeskrivning 

Åsa Sjödén (S) har lämnat in en motion gällande  

”Den nu rådande pandemin har skapat en tuff situation på flera håll i vårt samhälle, 

bland annat för det lokala näringslivet samt även för vår personal inom kommunal 

verksamhet. I samband med julen 2020 kunde kommunen inte bjuda in sina anställda till 

det årliga julbordet utan gav då istället en julgåva till varje anställd i form av 

presentkortet Nipkortet. Presentkortet kunde den anställde använda hos lokala butiker 

och restauranger, aktörer som erbjuder fritidsaktiviteter med flera. Presentkortet har 

varit väldigt uppskattat både bland personalen och det lokala näringslivet. 

Pandemins stora påverkan på samhället fortsätter och ser ut att göra så under åtminstone 

hela det första halvåret 2021. I den situation som nu råder måste vi som förtroendevalda 

kommunpolitiker ställa oss frågan hur vi kan stötta samhället. I princip alla våra 

kommunala verksamheter är på något vis påverkade av pandemin, naturligtvis i olika 

utsträckning men det gör också att vi bör ställa oss frågan hur vi kan visa vår personal 

lite extra uppskattning under denna tuffa period. Mot bakgrund av ovanstående föreslår 

undertecknad att den uppskattade metoden med presentkort återanvänds till en extra 

insats under år 2021. Detta är inte tänkt att påverka julbord under år 2021 utan ska ses 

just som en extra gåva av engångskaraktär under innevarande år, för att visa de 

anställda extra uppskattning och för att stötta det lokala näringslivet där presentkortet 

förhoppningsvis innebär en ökad konsumtion och på så vis en ökad intäkt. 

Förhoppningsvis kan detta betyda att intäkten för näringslivet ökar med mer än så vid de 

enskilda köptillfällena 

Kostnaden kan tex finansieras genom kommunstyrelsens medel för oförutsett för att på så 

vis inte påverka den ordinarie verksamheten ekonomiskt. Presentkortet skulle t ex kunna 

delas ut innan sommarsemestrarna börjar. 

Vi föreslår därför att 

• Sollefteå kommun ger varje anställd en sommargåva omfattande ett presentkort á 

500 kr. Formen för presentkortet i övrigt ska vara liknande det som gällde vid den 

tidigare gåvan dvs ett Nipkort.” 
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Beslutsunderlag  

Motion, Åsa Sjödén (S), KS 138/2021-1 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

T.F kommundirektören 
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§ 6  Dnr KS 82/2021 

 

Medborgarförslag – Bussförbindelser Ramsele-Strömsund 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 
att lämna medborgarförslaget till Kommunstyrelsen för beredning.  

 

Ärendebeskrivning  

Ann-Christin Johansson, Ramsele, har lämnat in ett medborgarförslag gällande ” 

Bussförbindelser Ramsele-Strömsund” som har fått mer än 25 röster sedan det 

publicerades på hemsidan december 2020. 
 

Förslaget 

”Har haft funderingar på varför bussförbindelser saknas mellan Ramsele och 

Strömsund/Hammerdal. 

Det hade gett större chanser till både jobb och fortsatt utbildning för invånare i Ramsele. 

Ungdomar flyttar oftast efter högstadiet för studier medans en del pendlar till sollefteå. I 

strömsund finns gymnasie som ungdomarna skulle kunna skaffa sig utbildning på. 

När det gäller arbete så finns de som inte har möjlighet till egen bil, som skulle kunnat ta 

bussen till strömsund och möjligheter till arbete skulle öka. 

Strömsund utvecklas stadigt inom industri och flera större arbetsgivare finnes. 

Ramsele verkar "avklippt" från strömsund och kanske mer samarbete med dom hade 

skapat bättre framtida hållbarhet för RamseleEdsele och byarna runt ikring, Junsele, 

näsåker mm. 

Det är ett stort område och en bussförbindelse till strömsund /hammerdal hade öppnat 

upp massor med möjligheter för invånarna i Sollefteå norra kommuns invånare. 

Då nås även östersund med buss. 

Ännu en stark motivering till att skaffa bussförbindelser är miljön. 

Vi skonar den om de som måste använda bilen många mil istället väljer buss. 

Tänk även på pensionärer som kanske vill hälsa på vänner och inte vågar köra. 

Ber er kolla på detta” 

 
Beslutsunderlag  

Medborgarförslag, Ann-Christine Johansson, KS 82/2021-1 

 

 

 

 

Skicka till 

Förvaltningen 

Förslagsställaren 
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§ 7  Dnr KS 83/2021 

 

Medborgarförslag – Fritidsgård i Näsåker 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att lämna medborgarförslaget till Kommunstyrelsen för beredning.  

 

Ärendebeskrivning  

Elisabeth Mähler, Näsåker, har lämnat in ett medborgarförslag gällande ”Fritidsgård i 

Näsåker” som har fått mer än 25 röster sedan det publicerades på hemsidan februari 2021. 

 

Förslaget 

”På Hem och Skolas årsmöte i Näsåker i slutet av förra året, var ungdomsgården i byn 

en utav punkterna på dagordningen. Bland de närvarande på mötet ansåg en klar 

majoritet att Näsåkers ungdomar (från 12 år och uppåt) bör ha samma rättigheter och 

möjligheter som ungdomarna i grannbyarna. Samt också som de inne i Sollefteå stad. 

Där finns ungdomsgårdar som bedrivs i kommunal regi med anställd personal, som 

avlönas av kommunen och så vill vi i Näsåker också ha det. 

Det finns ett stort behov av en ungdomsgård i byn. I nuläget finns väldigt lite verksamhet 

som riktar sig till ungdomar i Näsåker. 

Och det finns ingen gemensam mötesplats för dem. I avsaknad av detta blir konsekvensen 

att ungdomarna hänger på byn, åker omkring i sina EPA-traktorer och upplever att de 

inte har något att göra samt att de är oprioriterade och oviktiga. Det är viktigt att 

fånga upp dessa ungdomar och erbjuda dem ett positivt sammanhang, där de kan växa, få 

möjlighet att vara tillsammans och ha en meningsfull fritid. 

Därför vill Hem och Skola att Näsåker får en ungdomsgård som drivs i kommunal regi, 

precis som i grannbyarna Junsele, Ramsele och Långsele. Utöver en egen ungdomsgård i 

byn skulle vi också gärna se ett utbyte och en samverkan med de andra 

ungdomsgårdarna i närområdet.”  

 

Beslutsunderlag  

Medborgarförslag, Elisabeth Mähler, KS 83/2021-1 
 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Förvaltningen 

Förslagsställaren 

  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

21 (95) 

§ 8  Dnr KS 241/2020 

 

Fastställande av Reglemente för landsbygdsrådet 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att införa följande tillägg under § 2 ” Ledamöterna i rådet väljs för en mandatperiod”. 

 

Att fastställa Reglemente för Landsbygdsrådet med redaktionella ändringar. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Ärende gällande att skapa ett landsbygdsråd finns på dagordningen till Kommunstyrelsen 

sammanträde 2020-10-06. Landsbygdsutvecklare Kerstin Brandelius har tagit fram ett 

förslag till Reglemente som ska tydliggöra arbetsformer osv för rådet. 

Kommunstyrelsen har nu att behandla förslaget och slutligen föreslå Kommunfullmäktige 

att besluta om att fastställa Reglementet för Landsbygdsrådet. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

- 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förslag till reglemente, KS 241/2020-5 

Förvaltningsyttrande, KS 241/2020-9 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige fastställa Reglemente för 

Landsbygdsrådet.  
 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att fastställa Reglemente för Landsbygdsrådet. 
 

Förslag till beslut på mötet 

Lillemor Edholm (S) med biträde av Johan Andersson (C) och Birgitta Häggkvist (VI) 

föreslår att § 2 i reglementet ska kompletteras med följande text. ”Ledamöterna i rådet 

väljs för en mandatperiod”. 
 

Johan Andersson (C) föreslår vissa redaktionella ändringar. 
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Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) frågar om kommunfullmäktige beslutar att bifalla 

kommunstyrelsens förslag med tillägg av Lillemor Edholm (S). Finner så. 

 

Redaktionella ändringarna av sidhuvud mm beslutas. 
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Landsbygdsrådet 
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§ 9 Dnr KS 69/2020  

 
Svar på motion – Kostnadsfria broddar till kommuninvånare över 
65 +  
Beslut   

Kommunfullmäktige beslutar  

att avslå motionen. 

 

Reservation 

Samtliga ledamöter i Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för förslag om bifall. 

 

Ärendebeskrivning 

John Åberg (S) har lämnat in en motion gällande kostnadsfria broddar till 

kommuninvånare över 65 +. I motionen yrkas att kommunen inför nästa vinter avsätter 

200 000 kr för att erbjuda kostnadsfria broddar till invånare äldre än 65 år 

 

Allmänt om fallolyckor 

När det gäller fallolyckor är den vanligaste orsaken att man snubblar eller halkar, till 

exempel på äldre inträffar 75 procent av skadorna i hemmiljö. Sladdar, lösa mattor och 

hala golv är vanliga fallorsaker. Vanligt är också olyckor i samband med att man 

balanserar på stol, pall eller stege för att byta glödlampa, ordna med gardiner, tvätta 

fönster och liknande. (1177 Vårdguiden) 

SBU (Statens beredning för medicinsk och social utvärdering) har tillgängliggjort och 

kommenterat en systematisk kunskapsöversikt från Cochrane Collaboration, som 

utvärderat betydelsen av olika åtgärder för att förhindra fall hos äldre. Slutsatser enligt 

originalrapporten är att flera olika typer av åtgärder kan förebygga fall. Däremot är det 

oklart om de studerade åtgärderna har effekt hos äldre personer med demens eftersom 

dessa oftast exkluderats från studierna.  

Starkast evidens fanns för att fysisk träning, som syftar till förbättrad balans- och 

gångförmåga samt muskelstyrka, rörlighet eller uthållighet, minskar fallfrekvensen. 

Fysisk träning minskade även risken för frakturer, vilket är den vanligaste omedelbara 

skadan efter fall bland äldre. Även förändring av hemmiljön hade effekt, särskilt för 

personer med nedsatt rörelseförmåga och när åtgärden utfördes av arbetsterapeut.  

I rapporten fanns endast en studie som tittat på effekter av broddar (omfattande 109 

personer). Studien visade att broddar under skorna vid ishalka hade förebyggande effekt 

mot fall. Den förebyggande effekten som helhet var dock betydligt mindre än fysisk 

träning och åtgärder i hemmiljö. 

 

Socialstyrelsen driver sedan ett par år tillbaka en kampanj för att motverka fallolyckor 

bland äldre, ”Balansera mera”. I broschyren sammanfattas åtta enkla vanor för att undvika 

fall:  
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1. motionera regelbundet  

2. tänk på vad du äter  

3. drick ofta  

4. kontrollera dina mediciner  

5. kontakta din vårdcentral om du är orolig  

6. kontrollera din syn och hörsel regelbundet  

7. ta hand om dina fötter  

8. säkra ditt hem.  

 

Enligt en enkätundersökning från 2018 som genomfördes av PROpensionären (PRO:s 

tidning) där 224 av 290 kommuner deltog, uppgav 16,5% av kommunerna att de 

tillhandahöll gratis broddar. Enligt PRO var en återkommande synpunkt från kommuner 

som delar ut broddar, eller tidigare gjort det, att de inte tycks användas i särskilt hög 

utsträckning. Detta kan sammanhänga med att det är svårt att hitta en universell modell 

som passar alla individer, fötter och skor. 

Sammanfattningsvis talar kunskapsläget för att de effektivaste åtgärderna för att 

förebygga fallolyckor bland äldre handlar om att stimulera till fysisk träning och 

fallförebyggande åtgärder i hemmiljö och i särskilda boenden. När det gäller effekter av 

specifikt gratisutdelning av broddar är kunskapsunderlaget begränsat.  

 

Förvaltningens bedömning 

I Sollefteå kommun finns i skrivande stund 5 655 personer över 65 år. Halkskydd/broddar 

till skor kostar 100 – 300 kr paret. Erfarenheter från kommuner som erbjudit gratis 

halkskydd är att uttaget variera från ca 25 % till drygt 70% av målgruppen. Applicerat på 

Sollefteå kommun skulle detta innebära en initial kostnad, inklusive kostnad för 

upphandling och administration, om 150 000 – 400 000 kr. Därtill kommer kostnader för 

byte av trasiga, borttappade och utslitna halkskydd. Ett erbjudande om gratis halkskydd 

kan enligt förvaltningens uppfattning heller inte utgöras av ett engångserbjudande utan 

bör i så fall erbjudas kontinuerligt under oöverskådlig tid. Varje år fyller uppemot 300 

kommunmedborgare 65 år vilket också medför ökade kostnader. 

Enligt förvaltningens uppfattning ligger ansvaret för att undvika fallolyckor på den 

enskilde individen och inte på kommunen. Vidare saknas det evidens för att halkskydd 

har positiv effekt på antalet fallolyckor utomhus. Att gratis förse en del av 

kommunmedborgarna och inte andra strider dessutom mot likabehandlingsprincipen. 

Dessutom arbetar kommunens äldreomsorg kontinuerligt med fallprevention gentemot 

våra äldre både i hemmiljö och på våra boenden. 

Mot bakgrund härav samt med beaktande av kommunens ekonomiska situation bedömer 

förvaltningen att motionen bör avslås. 

   

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att 

avslå motionen. 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Lindsbo, KS 69/2020-4 

Motion, KS 69/2020-2 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

att avslå motionen. 

Förslag till beslut på mötet 

Åsa Sjödén (S) med biträde av John Åberg (S) föreslår bifall till motionen. 

Lena Asplund (M) med biträde av Jörgen Åslund (VI) och Maria Wennberg (C) föreslår 

avslag på motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) konstaterar att det finns två förslag till beslut - avslag eller 

bifall till motionen.  

Ordförande finner att Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 
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Motionären 
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§ 10 Dnr KS 341/2019 

 

Svar motion - Solceller på kommunens fastigheter 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

- att motionen avslås 

 

Reservation 

Samtliga ledamöter i Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för förslag om bifall. 

 

Ärendebeskrivning  

Socialdemokraterna har i en motion föreslagit att Sollefteå kommun utreder möjligheten 

att sätta upp solceller på Niphallen och/ eller Rafnahallen. Den el som kommunen då inte 

kan tillgodogöra sig kan då säljas och överskottet gå till Barn- och ungdomsidrotten i 

kommunen. 

 

Förvaltningens bedömning  

För att utreda detta har kommunens energirådgivare yttrat sig i frågan och redovisas 

nedan. 

Solceller Niphallen 

Den platta takdelen som skulle vara aktuell för en installation av solceller är 25x50 meter, 

det vill säga 1250 m2 till ytan. Solceller bör monteras på stativ för att få 25-30 graders 

lutning, med en vikt på ca 30 kg/m2 tak.  

En uppskattning är att taket maximalt kan ge 100-115 kW toppeffekt, vilket motsvarar en 

maximal strömstyrka på ca 170 Ampere. Den årliga elproduktionen uppskattas till  

85 000-100 000 kWh / år. 

Kostnaden för en solcellsanläggning i den här storleken är 11 000 – 12 000 kr per 

installerad kWh vilket skulle innebära att kostnaden för Niphallen hamnar mellan 1,1 – 

1,38 miljoner kronor före eventuella bidrag. 

En utredning av hur taket påverkas av ökade laster vid snötryck måste göras innan en 

eventuell montering vilket bör göras av en byggkonsult alternativt solcellskonstruktör. 

Solceller Rafnahallen 

Ena halvan av taket är ca 65x20 = 1300 m2. Taket är skuggat av flera höga björkar direkt 

intill taket. Dessa ligger på kommunens mark och kan tas bort.  

En uppskattning är att taket kan ge som mest 200-240 kW toppeffekt, vilket motsvarar en 

maximal strömstyrka på ca 350 A.  

Årlig elproduktion uppskattas till ca 170-210 000 kWh/år.  
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Typisk kostnad för en solcellanläggning i denna storlek är 11 000 – 12 000 kr per 

installerad kW vilket skulle innebär att kostnaden hamnar mellan 2,2 till 2,88 miljoner kr 

före eventuella bidrag. 

• För bästa ekonomi på anläggningen bör man inte sälja mer än 30 000 kWh/år till 

elnätet. Detta motsvarar en anläggning som producerar totalt 35 000 - 40 000 

kWh/år, dvs en betydligt mindre anläggning än vad som får plats på dessa fastig-

heter. 

• Utan bidrag blir återbetalningstiden för en större anläggning som säljer huvud-

delen av producerad el till nätet sommartid 20 - 25 år.  

• Utan bidrag blir återbetalningstiden för en mindre anläggning som säljer 30 000 

kWh till elnätet ca 12 - 15 år. 

De frågor som idag inte är utredda, men som måste utredas vidare vid ett inriktningsbeslut 

om installation av solceller är följande: 

• Takens konstruktion och bärighet. 

• Rafnahallen har ett tak som ofta är snörika och i behov av skottning, detta måste 

lösas med tanke på solcellerna.  

• Niphallen har en takkonstruktion som innebär att snön oftast rasar av taket vinter-

tid, men tål inte en stor snölast vilket visade sig 2018 då två limträbalkar gick av 

inne i hallen. Vid en montering måste det utredas hur detta kommer att påverka 

takkonstruktionen. 

För att få svar på ovanstående frågor bör anlitas byggnadskonsulter vilket förvaltningen 

inte gjort utan valt att presentera dessa grundfakta för att få en avstämning och besked om 

vi ska gå vidare, vilket innebär konsultkostnader. 

 

Förvaltningen bedömer att med de underlag vi har idag är avskrivningstiden för lång i 

förhållande till den vinst vi idag kan se på dessa två anläggningar. Med ovanstående som 

underlag föreslår förvaltningen att motionen avslås. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Motionen avslås. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Se ovan beskrivna alternativ. Investering och avskrivningskostnader finns för närvarande 

inte budgeterade. 

 

Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS 341/2019-4 

Tjänstemannayttrande, Benny Wälitalo, energirådgivare 

Motion, Socialdemokraterna – KS 341/2019-1 
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Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

- att motionen avslås 
 

Förslag till beslut på mötet 

Lillemor Edholm (S) med biträde av Åsa Sjödén (S) föreslår bifall till motionen. 

Ulf Breitholtz (V) med biträde av Jörgen Åslund (VI) föreslår avslag på motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) konstaterar att det finns två förslag till beslut - avslag eller 

bifall till motionen.  

Ordförande finner att Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 
 

 

 

 

 

Protokollsanteckning från Socialdemokraterna Åsa Sjödén 

De uppgifter som finns på solkartan på kommunens hemsida stämmer inte med de 

uppgifter vi har i dagens motionssvar (ex storleken på taken). 

 

I motionen föreslår vi att en utredning görs om hur man kan sätta upp solceller på 

Niphallen och eller Rafnahallen,  

 

I solkartan kan man även räkna på byggnadens väggar men i motionssvaret har man 

bara räknat på taken. Samtidigt som man räknat upp alla problem det skulle innebära. 

 

Vi som var på KS kunde lyssna på Solatums VD Roger Lundin och deras satsning på 

solceller i Graningebyn och på Helgums skola. 

 

 Vi har också hört tjänstepersoner som informerat att  

- det är på vintern vi själva behöver elen för värmen och då kan man inte sälja. 

Värme får man inte av solceller, dom producerar el medan solfångare producerar värme. 

 

Vi vet alla vilken klimatomställning vi står inför. 

På 2 timmar tar jorden emot lika mycket energi som hela världens befolkning använder 

under 1 år. 

Vi behöver mera el på vintern när solen inte lyser men inget kraftslag själva kan lösa 

elproblemen. 
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Varken Kärnkraften, Vattenkraften eller Vindkraften 

 

Ni vill inte ha vindkraft men vad vill ni ha istället, tydligen ingenting. 

Ni vill fortfarande ladda mobilen, streama film och ha fönsterlamporna tända. 

 

Solenergin flödar - men vart finns solcellerna? 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Motionären 

Ansvarig handläggare 
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§ 11 Dnr KS 310/2020  

 

Revidering/Uppdatering av Reglemente för arvoden och 
ersättningar till förtroendevalda mandatperioden 2019 - 2022.  
Beslut  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

  

- Att anta revidering/uppdatering av Reglemente för arvoden och ersättningar till 

förtroendevalda mandatperioden 2019 - 2022.  

 

Reservation 

Samtliga ledamöter i Centerpartiet samt Jörgen Åslund (VI), Ulrika Bergman (VI), Roger 

Johansson (VI), Birgitta Häggkvist (VI) och Elisabeth Sjöström (VI) reserverar sig mot 

beslutet. 

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning  

Arvodeskommittén har haft i uppdrag att se över förlorad arbetsinkomst för 

förtroendevalda samt dess olika förhållningssätt innehållande  

•  Översyn av ersättning för förlorad arbetsinkomst samt dess förhållningssätt till 

olika arbetstider och andra särskilda arbetsförhållanden.  

•  I enhet med kommunstyrelsens beslut Dnr KS 305/2019 utreda ersättningsform 

för företagare och utreda rutiner för att fastställa dessas faktiska inkomstbortfall.  

• Översyn av reglementen och styrdokument som berörs av detta och revidering där 

så behövs.  

 

Arvodeskommittén har inarbetat ovanstående punkter i ett förslag till en revidering och 

uppdatering av Reglemente för arvoden och ersättningar till förtroendevalda 

mandatperioden 2019 – 2022 främst i § 8 som handlar om förlorad arbetsinkomst för 

förtroendevald samt justerat viss annan text i reglementet (ändringar tillägg markerat med 

röd text). 

  

Förvaltningens förslag till beslut  

Kommunstyrelseförvaltningen förslag till beslut är att kommunstyrelsen föreslår 

Fullmäktige att anta revideringen/uppdateringen av Reglemente för arvoden och 

ersättningar till förtroendevalda mandatperioden 2019 - 2022.  
 

Förslag till beslut  

Arvodeskommittén föreslår Kommunstyrelsen att föreslå Fullmäktige att besluta:  

- Att anta revidering/uppdatering av Reglemente för arvoden och ersättningar till 

förtroendevalda mandatperioden 2019 - 2022.  
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Beslutsunderlag  

Förvaltningsyttrande, Lars-Olof Wengelin, KS 300/2020-1  

Förslag till Reglemente, KS 300/2020-2  

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

- Att anta revidering/uppdatering av Reglemente för arvoden och ersättningar till 

förtroendevalda mandatperioden 2019 - 2022.  

- Att tidsbegränsningen på två år i punkt 8.2 tas bort.  

 

Förslag till beslut på mötet 

Linus Källman (VI) med biträde av Åsa Sjödén (S) föreslår bifall till Arvodeskommitténs 

förslag till beslut. 

 

Anton Ångman (C) med biträde av Johan Andersson (C) och Birgitta Häggkvist (VI) föreslår 

bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut med tillägg om att tidsbegränsningen bör vara 

5 år i punkt 8.2. 

 

Ajournering begärs och genomförs 

 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) konstaterar att det finns två förslag till beslut – 

Arvodeskommitténs förslag och Anton Ångman (C) förslag om ändring punkt 8.2. 

 

Ordförande föreslår att ärendet avgörs genom votering. 

 

Omröstning 

Ordförande redogör för att en Ja-röst läggs på Arvodeskommitténs förslag och en Nej-röst på 

Anton Ångman (C) förslag. 

 

Omröstningsresultat 

Med 14 Nej-röster och 28 Ja-röster och 1 som avstår finner ordförande att 

Kommunfullmäktige beslutar enligt Arvodeskommitténs förslag. Se omröstningsbilaga. 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Ekonomi 
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Omröstningsbilaga §11 

Ledamot Ja/Nej 
Andersson Johan, led N 
Wennberg Maria, led N 
Höglund Paul, led N 
Ölund Joel, led N 
Ångman Anton, led N 
Jonsson Andreas, led N 
Jonsson Ingemar, led N 
Höglund Daniel, led N 
Tirri Monica, led N 
Åslund Jörgen, led N 
Fluur Gunilla, led J 
Häggkvist Birgitta, led N 
Bergman Ulrika, led N 
Källgren Linus, led J 
Carlbom Duvemo Matz, led J 
Johansson Roger, led N 
Sjöström Elisabeth, led N 
Breitholtz Ulf, led J 
Sjöström Kjell-Åke, led J 
Hansson Marie, led J 
Sahlén Lars, led J 
Spjut Markus, led J 
Fängström Inger, led J 

Ledamot Ja/Nej 
Sjödén Åsa, led J 
Åberg John, led J 
Sjölund Mikael, led J 
Lidén Gunder, led J 
Lindahl Susanne, led J 
Noppa Curt, led J 
Molin Nils Gunnar, led J 
Nordin Morgan, led A 
Fors Eva, led J 
Svensson Tommy,led J 
Önblad Lennart, led J 
Modén Kenneth, ers J 

Lundberg Jan, ers J 

Laamanen, Ilkka, ers J 

Clancy Raymond, ers J 

Asplund Lena, led J 

Franzén Kerstin, led J 

Ragnarsson Sven Erik, led J 

Westerlund Roger, led J 

Mattias Ahlenhed, led J 

Summa 14 Nej 

28 Ja 

1 avstår 
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§ 12 Dnr KS 47/2021 

 

Redovisning av medborgarförslag och motioner ej slutligt 
avgjorts i Kommunfullmäktige, 2020-12-31 
Beslut   

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att tacka för redovisningen.  

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

 

Följande medborgarförslag finns som öppna ärenden per 2020-12-31; 

DNR Rubrik Senaste 

beslut 

Kommentar Handläggare 

233/2020 

 

Medborgarförslag – 

sommaraktivitet – 

Rullskridsko/bandyrink 

Nipanområdet 

KF 2020-

09-28 § 

72 

KS för beredning. Örjan 

Abrahamsson 

174/2020 Medborgarförslag – 

Skatepark i betong i 

centrala Sollefteå 

KS 2020-

10-06 § 

163 

På väg till KF 

Redovisning KS i 

Februari 

(Återremiss) 

Örjan 

Abrahamsson 

95/2020 Medborgarförslag – 

Avgiftsfria mensskydd 

till livmodersbärare 

KS 2020-

09-10 § 

38 

På väg till KF Örjan 

Abrahamsson 

444/2019 Medborgarförslag – 

Inför ett gemensamt 

familjekort för 

samtliga 

friskvårdsanläggningar 

i kommunen 

KF 2019-

11-25 § 

144 

KS för beredning 

Förvaltningen har 

pausat arbetet efter 

diskussioner kring 

Aquarena 

Örjan 

Abrahamsson 

139/2019 Medborgarförslag – 

Klimatåtgärder nu 

KS 2020-

12-08 

På väg till KF Anna-Sofia 

Kulluvaara 

133/2019 Medborgarförslag – 

Formulera en 

hållbarhetsstrategi och 

lokal 

klimatomställningsplan 

KS 2020-

12-08 

På väg till KF Anna-Sofia 

Kulluvaara 

48/2019 Medborgarförslag – 

Köp Appelbergs och 

omvandla till 

KS 2020-

12-08 

På väg till KF 

 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 
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seniorboende av 

kollektivmodell. 

331/2018 Medborgarförslag – 

Downhill-cykling 

Hallstabacken 

SU 2020-

02-10 

KS för beredning. 

DownHill bana 

pågång sommaren 

2021. Banor byggs i 

samarbete med 

företagen. Drift i 

kommunalregi. 

Örjan 

Abrahamsson 

 

Elektroniska Medborgarförslag under år 2020  

Under året har 7 elektroniska medborgarförslag lagts upp för omröstning på hemsidan 

varav 3 st har gått vidare till politiken. 

 

8 stycken har avfärdats då de inte betraktats som medborgarförslag. 

 

Följande motioner finns som öppna ärenden per 2020-12-31; 
DNR Rubrik Förslagsställare Senaste 

beslut 

Kommentar Handläggare 

254/2020 
 

Motion – Utökad 

skyddsjakt på skarv 

längs Ångermanälven 

upp till Sollefteå 

kraftverk 

Gunder Lidén 

(S), John Åberg 

(S) 

KF 

2020-

09-28 

KS för beredning. Anna-Sofia 

Kulluvaara 

253/2020 Motion – Tillitsbaserad 

styrning inom 

äldreomsorgen 

Susanne Lindahl 

(S), John Åberg 

(S) 

KF 

2020-

09-28 

KS för beredning. 

Ej påbörjat. 

Ann-Katrin 

Lundin 

225/2020 Motion – Inför 

språkkrav för 

anställning och arbete 

inom välfärdsyrken 

Raymond Clancy 

(SD), Tommy 

Nilsson (SD) 

KF 

2020-

09-28 

KS för beredning. 

Ej påbörjat. 

Ann-Katrin 

Lundin 

224/2020 Motion – KF 

deltagande på avstånd 

Raymond Clancy 

(SD), Tommy 

Nilsson (SD) 

KF 

2020-

09-28 

KS för beredning Anna-Sofia 

Kulluvaara 

69/2020 Motion – Kostandsfria 

broddar till 

kommuninnevånare 

över 65+ 

John Åberg (S) KS 

2020-

10-29 

På väg till KF Anna-Sofia 

Kulluvaara 

361/2019 Motion – Rekrytera 

nytt och behåll 

medarbetare…  

Åsa Sjödén (S) KF 

2019-

11-25 

KS för beredning. 

UVO 13 mars 

Ann-Katrin 

Lundin 

341/2019 Motion Solceller på 

kommunens fastigheter 

Lillemor Edholm 

(S) 

KS 

2020-

12-08 

På väg till KF Örjan 

Abrahamsson 
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317/2019 Motion – Genomför 

dialog med 

äldreomsorgen… 

Sven-Olof 

Gradin (M), 

Kerstin Franzen 

(M), Lena 

Asplund (M) 

KF 

2019-

09-30 

KS för beredning. Ann-Katrin 

Lundin 

268/2019 Motion – 

Anställningsgaranti på 

vård och 

omsorgsprogrammet 

Lillemor Edholm 

(S) 

KF 

2019-

06-24 

KS för beredning. Ann-Katrin 

Lundin 

267/2019 Motion – 

Kompetensförsörjning 

inom offentlig sektor 

Åsa Sjödén (S) KF 

2019-

06-24 

KS för beredning. Anna-Sofia 

Kulluvaara 

232/2019 Motion- 

Dagverksamhet i 

Västra 

Åsa Nilsson (S) KF 

2019-

05-27 

KS för beredning. 

Kommer att ingå i 

demensutvecklings-

arbetet 

Ann-Katrin 

Lundin 

84/2018 Motion – Egen fond 

och förstudie 

fiskvandring 

Kerstin Franzén 

(M), Johan 

Andersson (C), 

Leif Eriksson (L) 

mfl. 

KF 

2018-

02-26 

KS för beredning. Anna-Sofia 

Kulluvaara 

453/2016 Motion – Stöd till 

trygghetsboende 

Johan Andersson 

(C) 

KF 

2016-

11-28 

KS för beredning. Ann-Katrin 

Lundin 

220/2015 Motion – Översyn av 

vägar och avgifter 

Gunilla Fluur 

(VI) 

KF 

2015-

04-27 

KS för beredning. Anna-Sofia 

Kulluvaara 

 

 

Under 2020 har 6 nya motioner och 3 medborgarförslag skickats för beredning till 

Kommunstyrelsen. 

 

4 motioner och 6 medborgarförslag har slutgiltigt behandlats av Kommunfullmäktige. 

 

För tillfället (2020-12-17) finns svar på 5 medborgarförslag och 2 motioner som passerat 

Kommunstyrelsen och ska tas upp för beslut i Kommunfullmäktige. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige att tacka för 

redovisningen. 

 
Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår, Kommunfullmäktige besluta att tacka för redovisningen.  

 

Skicka till Kommundirektören, huvudenhetscheferna. 
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§ 13 Dnr KS 34/2021 

 

Styrdokument 
Beslut 
 

Kommunfullmäktige beslutar att 

 

1: Styrdokument fastställs 

2: Styrdokumentet gäller från 2021-04-26 

3: Tidigare Styrdokument antaget av fullmäktige 2019-05-09 §41 upphör att gälla 

 

Ärendebeskrivning 

Styrdokumentet uppdateras och fastställs inför varje ny mandatperiod. Det finns 

anledning att revidera detta i förtid då arbete pågår avseende Agenda 2030 och hållbar 

utveckling och vi vill säkerställa att detta arbete är vägledande och beaktas inom samtliga 

verksamheter. På motsvarande sätt behöver det säkerställas att barnperspektivet beaktas i 

samtliga verksamheter i och med att barnkonventionen numera är svensk lag. Vi vill 

också undvika att skapa fler policys och dokument att underhålla och för våra 

medarbetare och chefer att hålla sig informerade om och samtidigt understryka vikten av 

dessa områden varvid en justering av styrdokumentet föreslås. 

 

Förslag till reviderat dokument med justeringar framlägges för beslut, justeringarna är av 

mindre karaktär och framgår tydligt i dokumentet i avsnitt 1.1 Dokumentets giltighet samt 

2.2 Huvudprinciper för ekonomi och verksamhetsstyrning 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Niklas Nordén, KS 34/2021-1 

Styrdokument, KS 34/2021-3 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår allmänna utskottet föreslå kommunstyrelsen 

föreslå kommunfullmäktige besluta att: 

1: Styrdokument fastställs 

2: Styrdokumentet gäller från 2021-XX-XX 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta att 

1: Styrdokument fastställs 

2: Styrdokumentet gäller från 2021-XX-XX 

3: Tidigare Styrdokument antaget av fullmäktige 2019-05-09 §41 upphör att gälla 

 

Skicka till Kommundirektören 
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§ 14 Dnr KS 37/2021  

 
Revidering - återremitterad Policy för placeringar och 
medelsförvaltning 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Reviderad Policy för placeringar och medelsförvaltning antas  

 

Befintlig policy gäller för det avtal vi har gällande nuvarande kapitalförvaltning, ny 

policy gäller från tecknande av nytt avtal gällande kapitalförvaltning. 

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Policyn för placeringar och medelsförvaltning blev återemitterad då yrkanden på tillägg 

gjordes på mötet och effekten av dessa tillägg på kommunens kapitalförvaltning behövde 

utredas. 

 

Förvaltningen lyfte upp att det fanns en risk att marknaden inte kunde leverera enligt de 

krav på nolltolerans vi ställde inom vissa delar på etik och miljö, men att vi kunde pröva 

marknaden. Detta är gjort och samtliga anbud var tvungna att förkastas då inga aktörer 

kunde leverera enligt kommunens policy. 

 

Nuvarande kapitalförvaltning är förlängd i avvaktan på att en ny policy kan antas, efter 

dialog med ett flertal aktörer på marknaden har policyn reviderats.  

 

Revidering har gjorts inom två avsnitt: Kapitel 3.3 Räntebärande värdepapper, där har det 

förtydligats vilka krav som ställs på räntefonder, då det tidigare enbart stod att innehaven 

i allt väsentligt skulle vara desamma som för individuella värdepapper. Kapitel 3.9 Etisk 

hänsyn, det absoluta kravet på nolltolerans är borttaget, därav har det pekats starkare på 

kommunens ambition och strävan gällande etik och hållbarhet. Detta område är således 

kraftigt reviderat där det ännu tydligare framgår vad kommunen inte önskar investera i 

samt att kommunen uppmuntrar investeringar som är förenade med AGENDA 2030 och 

hållbar utveckling.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 37/2021-1 

Uppdaterad Policy för placeringar och medelsförvaltning, KS 37/2021-2 

 

Förvaltningens förslag  

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår allmänna utskottet föreslå kommunstyrelsen 

föreslå kommunfullmäktige besluta: 
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Reviderad Policy för placeringar och medelsförvaltning antas  

 

Befintlig policy gäller för det avtal vi har gällande nuvarande kapitalförvaltning, ny 

policy gäller från tecknande av nytt avtal gällande kapitalförvaltning. 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Reviderad Policy för placeringar och medelsförvaltning antas  

 

Befintlig policy gäller för det avtal vi har gällande nuvarande kapitalförvaltning, ny 

policy gäller från tecknande av nytt avtal gällande kapitalförvaltning. 
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§ 15 Dnr KS 86/2021 

 

Medlemskap i den ekonomiska föreningen DigiMitt   

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att Sollefteå kommun ska ansöka om medlemskap i den ekonomiska föreningen DigiMitt. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning  

Stadsnäten i Västernorrland har i samverkan med svenska stadsnätsföreningen arbetat 

fram ett förslag till en regional samverkansorganisation. Den föreslagna föreningen har 

till uppgift att främja medlemmarnas ekonomiska intressen och därmed skapa 

medlemsnytta och förutsättningar för en långsiktig utveckling genom goda affärsmässiga 

villkor för medlemmar som med sin verksamhet vill verka för ekonomiskt, miljömässiga 

och socialt hållbara samt resurseffektiva tjänster.  

 
Föreningen har även som ändamål att tillvarata medlemmarnas gemensamma intressen i 

branschrelaterade och näringspolitiska frågor inom telekommunikation och digitalisering 

samt företräda dem i relation till andra samhällsaktörer i Sverige och EU.  

 

Detta sker genom att främja operativ samverkan via gemensamma insatser och projekt där 

medlemmarna bidrar med anställdas arbetstid och ekonomisk finansiering samt att som 

leverantörer och beställare dela gemensamma resurser. Dessutom bygger samverkan på 

erfarenhetsutbyte och kunskapsöverföring, för att främja effektiviteten hos medlemmarna.  

 

Förvaltningens bedömning 

I dag finns flera affärssamarbetet mellan stadsnäten i regionen. I föreningen DigiMitt ska 

stadsnäten samverka för nyttjandet av den offentligt ägda digitala infrastrukturen ska 

utvecklas. Att stadsnäten samarbetar i affärssammanhang innebär att det blir enklare för 

operatörer och företag att kunna nyttja den infrastruktur som stadsnäten äger. Det främjar 

konkurrensen på marknaden och i förlängningen även digitaliseringen. Samverkan inom 

ramen för DigiMitt möjliggör också en tydligare och mer aktiv dialog med Region 

Västernorrland i och med att samtliga stadsnät i regionen är en del av samarbetet.  

 

Stadsnäten har en nyckelroll att fylla i arbetet med att nå de nationella bredbands- och 

digitaliseringsmålen. Men för att lyckas behövs förändringar inom ett antal områden. För 

att detta förändringsarbete ska vara lyckosamt krävs en stor grad av samverkan och 

samarbeten stadsnäten emellan. Till detta behövs också en formell struktur, vilket en 

ekonomisk förening erbjuder. 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

40 (95) 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Föreningens syfte är att främja medlemmarnas ekonomiska intressen genom samverkan 

och samarbeten. Medlemsavgiften till föreningen är 10.000 kr /år och betalas från 

Sollefteå stadsnäts driftsbudget. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande Mikael Näsström, KS 86/2021-6 

Stadgar, rollbeskrivning och positionspapper bifogas. KS 86/2021-1, -2, -3, -4, -5 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsens allmänna utskott, föreslå 

kommunstyrelsen, föreslå kommunfullmäktige besluta  

 

att Sollefteå kommun ska ansöka om medlemskap i den ekonomiska föreningen DigiMitt 

ekonomiska förening. 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att Sollefteå kommun ska ansöka om medlemskap i den ekonomiska föreningen DigiMitt 

ekonomiska förening. 
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§ 16 Dnr KS 70/2021 

 

Ägardirektiv för Energidalen i Sollefteå AB   

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

Att fastställa ägardirektivet för Energidalen i Sollefteå AB. 

Att uppdra till stämmoombudet att fastställa ägardirektivet på årsstämman 2021 för 

Energidalen i Sollefteå AB. 

 

Ärendebeskrivning 

Ägardirektiv är ett av kommunens redskap för att styra sitt bolag. Till skillnad från 

bolagsordning finns inget lagligt krav på att ha ett ägardirektiv, men om det finns 

ägardirektiv är det juridiskt bindande. För detta krävs att det fastställs av bolagsstämman. 

Beslut på bolagsstämman är således den enda formella vägen för ägarstyrning. 

Härigenom skapas en tydlighet i styrningen av bolaget. 

Ett ägardirektiv riktar sig i första hand till styrelse och verkställande ledning. I direktivet 

kommer ägarnas intentioner och restriktioner avseende den långsiktiga utvecklingen av 

företaget till uttryck. 

 

Förvaltningens bedömning 

Energidalen i Sollefteå AB saknar ett aktualiserat ägardirektiv. Förvaltningens ser ett 

behov av ett sådant styrdokument. Ägardirektivet har förelagts för granskning i 

Energidalens styrelse som samtyckt till innehåll och utformning. 

 

Beslutsunderlag 

Förslag till Ägardirektiv, KS 70/2021-2 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 70/2021-1 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige: 

Att fastställa ägardirektivet för Energidalen i Sollefteå AB. 

Att uppdra till stämmoombudet att fastställa ägardirektivet på årsstämman 2021 för 

Energidalen i Sollefteå AB. 
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Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

Att fastställa ägardirektivet för Energidalen i Sollefteå AB. 

Att uppdra till stämmoombudet att fastställa ägardirektivet på årsstämman 2021 för 

Energidalen i Sollefteå AB. 
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§ 17 Dnr KS 48/2021 

 

Begäran om tillstyrkan avseende ansökan om ändringstillstånd 
för vindkraftpark Vaberget, Eolus Vind AB Sollefteå kommun  
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att ärendet återremitteras till Kommunstyrelsen. 

 

Jäv 

Johan Andersson (C) anmäler jäv och deltar inte på denna punkt. 

 

Reservation 

Maria Wennberg (C), Paul Höglund (C), Joel Ölund (C), Anton Ångman (C), Andreas 

Jonsson (C), Ingemar Jonsson (C), Monica Tirri (C), Lena Asplund (M), Kerstin Franzén 

(M), Kjell-Åke Sjöström (V), Ulf Breitholtz (V) samt Lars Sahlén (V) reserverar sig mot 

återremissen. 

 

Ärendebeskrivning 

Till miljöprövningsdelegationen vid länsstyrelsen Västernorrland har inkommit en 

ansökan om tillstånd från Eolus Vind AB avseende uppförande och drift av gruppstation 

om 8 vindkraftverk vid Vaberget, i Sollefteå kommun, Västernorrlands län.  

 

Miljöprövningsdelegationen får endast ge ändringstillstånd till en vindkraftsanläggning 

gällande vindkraftverkens höjd om kommunen har tillstyrkt det. 

Miljöprövningsdelegationen begär därför besked om kommunens beslut om tillstyrkan, 

avseende aktuell ansökan. 

Med anledning härav önskar miljödelegationen besked om kommunens ställningstagande 

i frågan. 

 

Bakgrund 

Ansökan om ändring omfattar uppförande och drift av gruppstation om 8 vindkraftverk 

med den maximala totalhöjden 250 meter, i vindkraftpark Vaberget inom det område som 

framgår av ansökan. För vindkraftparken finns idag ett gällande tillstånd till att anlägga 

och driva 10 vindkraftverk med den maximala totalhöjden 203 meter. Om nu aktuell 

ansökan inte tillstyrks av kommunen kommer bolaget att bygga i enlighet med det 

tidigare tillståndet.  

Ändringsansökan föranleds av att bolaget vill förbättra projektet så att parken producerar 

50% mer el genom att minska antalet vindkraftverk från 10 till 8 verk samtidigt som 

totalhöjden ökar till 250 m, allt inom samma projektområde. 
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Kort sammanfattning av inkomna synpunkter efter samråd 

 

Samråd med allmänheten genomfördes digitalt under juni och juli månad 2020.  

 

Allmänheten: De negativa synpunkter som kom in kan sammanfattas som rörande ökat 

buller, störning landskapsbild och risk för långa iskast, nya inventeringar beträffande 

fågel och fladdermöss behövs samt att man är negativ till vindkraft som sådan. Edsele 

byalag var positivt inställda. 

Bolaget har givit följande svar angående buller. Bolaget har alla tillstånd klara och borde 

egentligen ha påbörjat bygget i år. Men på grund av kapacitetsbrist i elnätet kan vi inte 

bygga vindkraftsparken förrän tidigast år 2023. Under tiden söker vi tillstånd för en 

lösning med färre men högre vindkraftverk, vilket även kan ge positiva effekter för 

närboende. För de med stugor vid Långsjöns östra strand minskar den beräknade 

ljudnivån från ca 35 dB(A) till ca 33 dB(A). Detta medför att det upplevda ljudet vid 

stugorna minskar med ungefär en tredjedel. Så de högre men färre vindkraftverken 

kommer, lite oväntat, att ge mindre bullerstörningar för de närboende. 

 

Ohredahke Sameby har valt att inte inkomma med något samrådsyttrande. Inför förra 

ansökan menade samebyn att vindkraftsparken medför ett visst betesbortfall och kan 

försvåra renskötseln. Samarbetsavtal har därför tecknats mellan samebyn och bolagen 

som reglerar samarbete och kommunikation under byggnation och drift samt ersättning 

för försvårat nyttjande av området som vinterbetesland. 

 

Sametingets generella ståndpunkt är att markexploateringar endast får utföras om 

renskötselns och övriga samiska behov beaktas och respekteras. En exploatering av 

marken ger konsekvenser för renskötseln och den samiska kulturen, då den samiska 

markanvändningen som regel försämras. Vinterbetesland betraktas som flaskhalsar för 

renskötseln och är därför särskilt viktiga. Eftersom kunskapen om vindkraftens 

konsekvenser är bristande måste försiktighetsprincipen gälla. Utgångspunkten för tillstånd 

till vindkraftparken är att förutsättningarna för samebyarnas fortsatta bedrivande av en 

ekonomiskt bärkraftig renskötsel inte äventyras. 

 

Försvarsmakten har inget att erinra på uppförandet av 18 vindkraftverk på de angivna 

positionerna. 

 

Flygbranschen  

LFV, Höga Kusten Airport och Sundsvall Timrå Airport har inget att erinra mot 

etablering av vindkraftpark Vaberget 

 

Telekommunikationsbranschen: Teracom, Huawei, Hi3G Access AB, Telia Sverige 

AB, Tele2, Telenor Sverige AB eller Net4Mobility har ingen erinran 
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Myndigheter: Svenska kraftnät, Energimyndigheten och Skogsstyrelsen har ingen 

erinran medan Naturvårdsverket avstår från att yttra sig. 

 

Inventering av fågel och fladdermöss 

Nya inventeringar har skett under 2020. Länsstyrelsen i Västernorrlands län har av hänsyn 

till artskyddet utlämnat handlingarna med förbehåll. Med anledning av detta redovisas 

endast dessa inventeringars slutsatser. 

 

Fågel: I området, som är aktuellt för exploatering, är mycket lite känt om fågelfaunan och 

följande resonemang förs från observationerna i det utökade analysområdet. Området 

tycks inte utnyttjas i större utsträckning av rastande eller flyttande fåglar. En del fåglar 

har rapporterats som rastande, men mycket få av dem klassas som riskarter för vindkraft. 

En eventuell placering av kraftverken måste ske med hänsyn till eventuella 

häckningsplatser. Inga rapporter finns om spelplatser för tjäder eller orre. I stort bedöms 

området lämpat för vindkraftsetablering under förutsättning att man under kommande 

rovfågelsinventeringar inte finner tecken på häckande rovfåglar. Även berguven bör ges 

särskild hänsyn då det är en art som har högre risk än andra ugglor att kollidera med 

vindkraftverk. 

 

Fladdermöss: Förstudieområdet vid Vaberget innehåller inte några viktiga habitater, som 

inte finns i stor mängd i det omgivande landskapet. Habitatförlusten betraktas därför som 

försumbar. Hänsyn bör dock tas till de nyckelbiotoper som ligger i södra delen av 

förstudieområdet eftersom hålträd kan utgöra möjliga kolonimiljöer för fladdermöss. Av 

de arter som är påträffade i närheten – och är sannolika att påträffa i förstudieområdet – är 

endast nordisk fladdermus att betrakta som en riskart för vindkraft. Nordisk fladdermus är 

dock den mest spridda arten i landet och Ecocom bedömer risken för påverkan på 

populationen som liten endast om påverkan endast innefattar den aktuella 

vindkraftparken. Enligt den modell för riskbedömning som tagits fram av Ahlén (2010) 

får riskerna för kollisioner dock betraktas som osäkra. Ecocom anser att inventering av 

fladdermöss inte behöver genomföras. Det är dock möjligt att länsstyrelsen gör en annan 

bedömning. En inventering kommer dock troligen endast att bekräfta redan kända fakta. 

 

Under förutsättning att tillstånd för de bägge nya tillståndsansökningarna för sammanlagt 

18 vindkraftverk med 250 m totalhöjd vinner laga kraft begär bolagen att de tidigare 

tillstånden återkallas. 

 

Kommunen har lämnat ett positivt förhandsbesked, 33 mandat för, 9 emot och 3 

avstående. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Lindsbo, KS 48/2021-11 

Ansökan, Skrivelse med synpunkter, MKB osv. KS 48/2021 -1, -2, -3, -4, -5, -6, -7, -8, -

9, -10 
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Kommunstyrelsens ställningstagande 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Utifrån frågans komplexitet hänskjuts ärendet till Kommunfullmäktiges ledamöter att 

avgöra. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Jörgen Åslund (VI) med biträde av Roger Johansson (VI), Birgitta Häggkvist (VI), Roger 

Westerlund (-), Mattias Ahlenhed (-), Daniel Höglund (C) och Raymond Clancy (SD) 

föreslår återremiss på ärendet. ”Osäkerhet råder om ärendet är en ny ansökan eller en 

ändringsansökan. Samt ärendet följer inte antagen Översiktsplan” 

 

Anton Ångman (C) föreslår med biträde av Ulf Breitholtz (V), Paul Höglund (C), Maria 

Wennberg (C) och Lena Asplund (M) att ärendet ska avgöras idag. 

 

Maria Wennberg (C) med biträde av Ingemar Jonsson (C) och Lena Asplund (M) föreslrå 

bifall till ansökan. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) konstaterar att det finns förslag om återremiss likväl som 

bifall till ansökan. 

Återremiss yrkandet hanteras först. Godkänns det så faller övriga yrkanden. 

 

Ordförande frågar om Kommunfullmäktige beslutar om återremiss. Finner så. 

 

Omröstning begärs och genomförs. 

 

Omröstning 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) redogör för att en Ja-röst läggs på återremiss och en Nej-

röst på att ärendet ska avgöras idag. 

 

Omröstningsresultat 

Med 26 Ja röster, 14 Nej-öster och 3 som avstår finner ordförande att 

Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet till Kommunstyrelsen.  
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Omröstningsbilaga §17 

Ledamot Ja/Nej 
Wennberg Maria, led N 
Höglund Paul, led N 
Ölund Joel, led N 
Ångman Anton, led N 
Jonsson Andreas, led N 
Jonsson Ingemar, led N 
Höglund Daniel, led J 
Tirri Monica, led N 
Kristina Eriksson, ers N 
Åslund Jörgen, led J 
Fluur Gunilla, led J 
Häggkvist Birgitta, led J 
Bergman Ulrika, led J 
Källgren Linus, led A 
Carlbom Duvemo Matz, led J 
Johansson Roger, led J 
Sjöström Elisabeth, led J 
Breitholtz Ulf, led N 
Sjöström Kjell-Åke, led N 
Hansson Marie, led A 
Sahlén Lars, led N 
Spjut Markus, led N 
Fängström Inger, led A 

Ledamot Ja/Nej 
Sjödén Åsa, led J 
Åberg John, led J 
Sjölund Mikael, led J 
Lidén Gunder, led J 
Lindahl Susanne, led J 
Noppa Curt, led J 
Molin Nils Gunnar, led J 
Nordin Morgan, led J 
Fors Eva, led J 
Svensson Tommy,led J 
Önblad Lennart, led J 
Modén Kenneth, ers J 

Lundberg Jan, ers J 

Laamanen, Ilkka, ers J 

Clancy Raymond, ers J 

Asplund Lena, led N 

Franzén Kerstin, led N 

Ragnarsson Sven Erik, led J 

Westerlund Roger, led J 

Mattias Ahlenhed, led J 

Summa  14 Nej 

 26 Ja 

 3 

avstår 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Länsstyrelsen Västernorrland 

Ansvarig handläggare 

Eolus vind AB 
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§ 18 Dnr KS 49/2021 

 

Begäran om tillstyrkan avseende ansökan om ändringstillstånd 
för vindkraftpark Vaberget, WPD, Sollefteå kommun  
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att återremittera ärendet. 

 

Jäv 

Johan Andersson (C) anmäler jäv och deltar inte i ärendet. 

 

Reservation 

Maria Wennberg (C), Paul Höglund (C), Joel Ölund (C), Anton Ångman (C), Andreas 

Jonsson (C), Ingemar Jonsson (C), Monica Tirri (C), Lena Asplund (M), Kerstin Franzén 

(M), Kjell-Åke Sjöström (V), Ulf Breitholtz (V) samt Lars Sahlén (V) reserverar sig mot 

återremissen. 

 

Ärendebeskrivning 

Till miljöprövningsdelegationen vid länsstyrelsen Västernorrland har inkommit en 

ansökan om tillstånd från wpd Onshore Vaberget AB avseende uppförande och drift av 

gruppstation om 10 vindkraftverk vid Vaberget, i Sollefteå kommun, Västernorrlands län.  

Miljöprövningsdelegationen får endast ge ändringstillstånd till en vindkraftsanläggning 

gällande vindkraftverkens höjd om kommunen har tillstyrkt det. 

Miljöprövningsdelegationen begär därför besked om kommunens beslut om tillstyrkan, 

avseende aktuell ansökan. 

Med anledning härav önskar miljödelegationen besked om kommunens ställningstagande 

i frågan. 

 

Bakgrund 

Ansökan om ändring omfattar uppförande och drift av gruppstation om 10 vindkraftverk 

med den maximala totalhöjden 250 meter, i vindkraftpark Vaberget inom det område som 

framgår av ansökan. För vindkraftparken finns idag ett gällande tillstånd till att anlägga 

och driva 10 vindkraftverk med den maximala totalhöjden 203 meter. Om nu aktuell 

ansökan inte tillstyrks av kommunen kommer bolaget att bygga i enlighet med det 

tidigare tillståndet.  
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Ändringsansökan föranleds av att bolaget vill förbättra projektet så att parken producerar 

50% mer el genom att minska antalet vindkraftverk från 10 till 8 verk samtidigt som 

totalhöjden ökar till 250 m, allt inom samma projektområde. 

 

Kort sammanfattning av inkomna synpunkter efter samråd 

Samråd med allmänheten genomfördes digitalt under juni och juli månad 2020.  

 

Allmänheten: De negativa synpunkter som kom in kan sammanfattas som rörande ökat 

buller, störning landskapsbild och risk för långa iskast, nya inventeringar beträffande 

fågel och fladdermöss behövs samt att man är negativ till vindkraft som sådan. Edsele 

byalag var positivt inställda. 

Bolaget har givit följande svar angående buller. Bolaget har alla tillstånd klara och borde 

egentligen ha påbörjat bygget i år. Men på grund av kapacitetsbrist i elnätet kan vi inte 

bygga vindkraftsparken förrän tidigast år 2023. Under tiden söker vi tillstånd för en 

lösning med färre men högre vindkraftverk, vilket även kan ge positiva effekter för 

närboende. För de med stugor vid Långsjöns östra strand minskar den beräknade 

ljudnivån från ca 35 dB(A) till ca 33 dB(A). Detta medför att det upplevda ljudet vid 

stugorna minskar med ungefär en tredjedel. Så de högre men färre vindkraftverken 

kommer, lite oväntat, att ge mindre bullerstörningar för de närboende. 

 

Ohredahke Sameby har valt att inte inkomma med något samrådsyttrande. Inför förra 

ansökan menade samebyn att vindkraftsparken medför ett visst betesbortfall och kan 

försvåra renskötseln. Samarbetsavtal har därför tecknats mellan samebyn och bolagen 

som reglerar samarbete och kommunikation under byggnation och drift samt ersättning 

för försvårat nyttjande av området som vinterbetesland. 

 

Sametingets generella ståndpunkt är att markexploateringar endast får utföras om 

renskötselns och övriga samiska behov beaktas och respekteras. En exploatering av 

marken ger konsekvenser för renskötseln och den samiska kulturen, då den samiska 

markanvändningen som regel försämras. Vinterbetesland betraktas som flaskhalsar för 

renskötseln och är därför särskilt viktiga. Eftersom kunskapen om vindkraftens 

konsekvenser är bristande måste försiktighetsprincipen gälla. Utgångspunkten för tillstånd 

till vindkraftparken är att förutsättningarna för samebyarnas fortsatta bedrivande av en 

ekonomiskt bärkraftig renskötsel inte äventyras. 

 

Försvarsmakten har inget att erinra på uppförandet av 18 vindkraftverk på de angivna 

positionerna. 

 

Flygbranschen  

LFV, Höga Kusten Airport och Sundsvall Timrå Airport har inget att erinra mot 

etablering av vindkraftpark Vaberget 
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Telekommunikationsbranschen: Teracom, Huawei, Hi3G Access AB, Telia Sverige 

AB, Tele2, Telenor Sverige AB eller Net4Mobility har ingen erinran 

 

Myndigheter: Svenska kraftnät, Energimyndigheten och Skogsstyrelsen har ingen 

erinran medan Naturvårdsverket avstår från att yttra sig. 

 

Inventering av fågel och fladdermöss 

Nya inventeringar har skett under 2020. Länsstyrelsen i Västernorrlands län har av hänsyn 

till artskyddet utlämnat handlingarna med förbehåll. Med anledning av detta redovisas 

endast dessa inventeringars slutsatser. 

 

Fågel: I området, som är aktuellt för exploatering, är mycket lite känt om fågelfaunan och 

följande resonemang förs från observationerna i det utökade analysområdet. Området 

tycks inte utnyttjas i större utsträckning av rastande eller flyttande fåglar. En del fåglar 

har rapporterats som rastande, men mycket få av dem klassas som riskarter för vindkraft. 

En eventuell placering av kraftverken måste ske med hänsyn till eventuella 

häckningsplatser. Inga rapporter finns om spelplatser för tjäder eller orre. I stort bedöms 

området lämpat för vindkraftsetablering under förutsättning att man under kommande 

rovfågelsinventeringar inte finner tecken på häckande rovfåglar. Även berguven bör ges 

särskild hänsyn då det är en art som har högre risk än andra ugglor att kollidera med 

vindkraftverk. 

 

Fladdermöss: Förstudieområdet vid Vaberget innehåller inte några viktiga habitater, som 

inte finns i stor mängd i det omgivande landskapet. Habitatförlusten betraktas därför som 

försumbar. Hänsyn bör dock tas till de nyckelbiotoper som ligger i södra delen av 

förstudieområdet eftersom hålträd kan utgöra möjliga kolonimiljöer för fladdermöss. Av 

de arter som är påträffade i närheten – och är sannolika att påträffa i förstudieområdet – är 

endast nordisk fladdermus att betrakta som en riskart för vindkraft. Nordisk fladdermus är 

dock den mest spridda arten i landet och Ecocom bedömer risken för påverkan på 

populationen som liten endast om påverkan endast innefattar den aktuella 

vindkraftparken. Enligt den modell för riskbedömning som tagits fram av Ahlén (2010) 

får riskerna för kollisioner dock betraktas som osäkra. Ecocom anser att inventering av 

fladdermöss inte behöver genomföras. Det är dock möjligt att länsstyrelsen gör en annan 

bedömning. En inventering kommer dock troligen endast att bekräfta redan kända fakta. 

 

Under förutsättning att tillstånd för de bägge nya tillståndsansökningarna för sammanlagt 

18 vindkraftverk med 250 m totalhöjd vinner laga kraft begär bolagen att de tidigare 

tillstånden återkallas. 

 

Kommunen har lämnat ett positivt förhandsbesked, 33 mandat för, 9 emot och 3 

avstående. 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Lindsbo, KS 49/2021-11 

Ansökan, Skrivelse med synpunkter, MKB osv. KS 49/2021 -1, -2, -3, -4, -5, -6, -7, -8, -

9, -10 

 
Kommunstyrelsens ställningstagande 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Utifrån frågans komplexitet hänskjuts ärendet till Kommunfullmäktiges ledamöter att 

avgöra. 
 

Förslag till beslut på mötet 

Roger Westerlund (-) med biträde av Jörgen Åslund (VI) föreslår återremiss av ärendet. 

”Osäkerhet råder om ärendet är en ny ansökan eller en ändringsansökan. Samt ärendet 

följer inte antagen Översiktsplan” 

 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) konstaterar att det finns ett förslag om återremiss som ska 

hanteras. 

 

Ordförande frågar om Kommunfullmäktige beslutar om återremiss. Finner så. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Länsstyrelsen Västernorrland 

Ansvarig handläggare 

WPD Onshore Vaberget AB  
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§ 19 Dnr KS 54/2021   

 

Avgifter Sollefteå Camping 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige besluta  

 

- att fastställa Sollefteå campings avgifter för säsongen 2021 enligt 

Kommunstyrelsens förslag. 

 

Reservation 

Samtliga ledamöter i Västrainitiativet reserverar sig mot beslutet. 

 

Ärendebeskrivning 

Sommaren 2020 meddelade dåvarande arrendatorer av Sollefteå camping att de inte hade 

för avsikt att driva campingen vidare och sade upp arrendeavtalet. Sedan dess har en 

process pågått om hur campingen framtida utveckling och drift.  

 

Förvaltningens bedömning 

Med tanke på den korta tid mellan avslutat arrende och säsongsstarten bedömdes det inte 

som att det fanns någon möjlighet att hitta en aktör som kan öppna campingen. Därför 

beslutades det att i väntan på en långsiktig lösning ge fritidsverksamheten i uppdrag att 

driva campingen över säsongen 2021.  

 

Förvaltningen föreslår att inga förändringar görs i avgifterna för säsongen 2021 jämfört 

med 2020 års avgifter.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Att fullmäktige fastställer Sollefteå campings avgifter för säsongen 2021 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS 54/2021-1  

Avgifter Sollefteå Camping säsongen 2021 – KS 54/2021-2 

 
Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta  

 

- att fastställa Sollefteå campings avgifter för säsongen 2021. 
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Förslag till beslut på mötet 

Jörgen Åslund (VI) med biträde av Linus Källgren (VI) och Raymond Clancy (SD) föreslår 

en höjning av priset för uthyrning av stugor under högsäsong. 

 

Åsa Sjödén (S) med biträde av Lena Asplund (M), Anton Ångman (C) samt Ulf Breitholtz 

(V) föreslår beslut enligt Kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Paul Höglund (C) konstaterar att det finns två förslag till beslut – Jörgen Åslund 

förslag om höjning av priset för uthyrning av stugor samt Åsa Sjödéns (S) förslag att besluta 

enligt Kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordförande föreslår att ärendet avgörs genom omröstning. 

 

Omröstning 

Ordförande redogör för att en Ja-röst läggs på Kommunstyrelsen förslag till beslut och en 

Nej-röst på Jörgen Åslund (VI) förslag till beslut. 

 

Omröstningsresultat 

Med 31 Ja-röster, 9 Nej-röster och 3 som avstår finner ordförande att Kommunfullmäktige 

beslutar att fastställa Sollefteå campings avgifter enligt Kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Omröstningsbilaga §19 

Ledamot Ja/Nej 
Johan Andersson, led J 
Wennberg Maria, led J 
Höglund Paul, led J 
Ölund Joel, led J 
Ångman Anton, led J 
Jonsson Andreas, led J 
Jonsson Ingemar, led J 
Höglund Daniel, led J 
Tirri Monica, led J 
Åslund Jörgen, led N 
Fluur Gunilla, led N 
Häggkvist Birgitta, led N 
Bergman Ulrika, led N 
Källgren Linus, led N 
Carlbom Duvemo Matz, led N 
Johansson Roger, led A 
Sjöström Elisabeth, led N 
Breitholtz Ulf, led J 
Sjöström Kjell-Åke, led J 
Sahlén Lars, led J 
Spjut Markus, led J 
Fängström Inger, led J 
Britt.Marie Persson J 

Ledamot Ja/Nej 
Sjödén Åsa, led J 
Åberg John, led J 
Sjölund Mikael, led J 
Lidén Gunder, led J 
Lindahl Susanne, led J 
Noppa Curt, led J 
Molin Nils Gunnar, led J 
Nordin Morgan, led J 
Fors Eva, led J 
Svensson Tommy,led J 
Önblad Lennart, led J 
Modén Kenneth, ers J 

Lundberg Jan, ers J 

Laamanen, Ilkka, ers J 

Clancy Raymond, ers N 

Asplund Lena, led J 

Franzén Kerstin, led J 

Ragnarsson Sven Erik, led A 

Westerlund Roger, led A 

Mattias Ahlenhed, led N 

Summa  9 Nej 

 31 Ja 

 3 avstår 
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§ 20   Dnr KS 100/2021   

 

Revidering av Kommunstyrelsens reglemente - Delegation till 
Kommunstyrelsen att besluta om föreskrifter enligt 
pandemilagen och begränsningsförordningen   

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ge Kommunstyrelsen i uppdrag att vid behov 

fastställa föreskrifter i enlighet med lag (2021:4) om särskilda begränsningar för att 

förhindra spridning av sjukdomen covid-19 samt förordning (2021:8) om särskilda 

begränsningar för att förhindra spridning av sjukdomen covid-19. 

 

2. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa revideringen av kommunstyrelsens 

reglemente. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunernas normgivningsmakt har utvidgats genom ett nytt kapitel i förordningen 

(2021:8) om särskilda begränsningar för att förhindra spridning av sjukdomen covid-19. 

Bestämmelsen finns i 8 kap 1 § förordningen. Regleringen träder i kraft den 11 mars 

2021. Bestämmelsen ger kommunerna en rätt att utfärda förbud att  

• vistas i en park,  

• på en badplats eller  

• på någon annan liknande särskilt angiven plats 

 

Förutsättningarna för att utfärda en föreskrift om ett sådant förbud är att  

• det på platsen ska finnas en påtaglig risk för trängsel,  

• att föreskrifterna inte innebär ett hinder mot att förflytta sig inom riket, och  

• inte heller i övrigt innebär obefogade inskränkningar i enskildas frihet. 

 

Bemyndigandet i 8 kap 1 § förordningen grundas på 13 § lagen (2021:4) om särskilda 

begränsningar för att förhindra spridning av sjukdomen covid-19 (covid-19-lagen). 

 

Förvaltningen har tagit fram förslag till revidering av kommunstyrelsens reglemente där 

kommunstyrelsen får fullmäktiges uppdrag att vid behov besluta om fastställandet av 

föreskrifterna. 
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Ärendebeskrivning 

I januari trädde lag (2021:4) om särskilda begränsningar för att förhindra spridning av 

sjukdomen covid-19 (pandemilagen) i kraft. Lagen ger regeringen eller den kommun 

regeringen bestämmer möjlighet att meddela föreskrifter om förbud mot att vistas i en 

park, på en badplats eller på någon annan liknande särskilt angiven plats, om det på 

platsen finns en påtaglig risk för trängsel. Innan en kommun meddelar föreskrifter ska 

smittskyddsläkaren och Folkhälsomyndigheten ges tillfälle att yttra sig över kommunens 

förslag (§ 13, SFS 2021:4).  

 

Rätten att besluta om lokala föreskrifter ligger normalt på kommunfullmäktige, om inte 

något annat beslutats. För att kunna uppfylla kommunens åtagande i enlighet med 

pandemilagen och begränsningsförordningen behöver beslut kunna tas med relativt kort 

varsel. På samma sätt kan utfärdade föreskrifter behöva upphävas med kort beslutsväg 

beroende på hur situationen utvecklas.  

 

Med anledning av detta föreslår kommunstyrelseförvaltningen att fullmäktige ger 

kommunstyrelsen i uppdrag att vid behov fastställa föreskrifter i enlighet med 

pandemilagen och begränsningsförordningen.  

Reglemente för Kommunstyrelsen föreslås kompletteras med följande skrivning under § 7 

Delegering från Fullmäktige. 

- Kommunstyrelsen ska vid behov besluta om föreskrifter eller andra åtgärder med 

stöd av lag (2021:4) om särskilda begränsningar för att förhindra spridning av 

sjukdomen covid-19 samt förordning (2021:8) om särskilda begränsningar för att 

förhindra spridning av sjukdomen covid-19. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Anna Forsberg, KS 100/2021-2 

Information från Sveriges kommuner och regioner, KS 100/2021-1 

Pandemilagen 

Begränsningsförordningen 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ge Kommunstyrelsen i uppdrag att vid behov 

fastställa föreskrifter i enlighet med lag (2021:4) om särskilda begränsningar för att 

förhindra spridning av sjukdomen covid-19 samt förordning (2021:8) om särskilda 

begränsningar för att förhindra spridning av sjukdomen covid-19. 

 

2. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa revideringen av kommunstyrelsens 

reglemente. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 
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Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ge Kommunstyrelsen i uppdrag att vid behov 

fastställa föreskrifter i enlighet med lag (2021:4) om särskilda begränsningar för att 

förhindra spridning av sjukdomen covid-19 samt förordning (2021:8) om särskilda 

begränsningar för att förhindra spridning av sjukdomen covid-19. 

 

2. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa revideringen av kommunstyrelsens 

reglemente. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Förslag till beslut på mötet 

Ordförande Paul Höglund (C) redogör för att paragrafen kommer att justeras samtidigt 

som övriga paragrafer. 

 

Lena Asplund (M) med biträde av Johan Andersson (C), Anton Ångman (C), Birgitta 

Häggkvist (VI), Raymond Clancy (SD) och Kerstin Franzén (M) föreslår bifall till 

Kommunstyrelsens förslag. 
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§ 21 Dnr KS 51/2021   

 

Opinionsundersökning: Sollefteå camping    

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att det EJ ska genomföras en opinionsundersökning gällande försäljning av Sollefteå 

Camping. 

 

Reservation 

Samtliga ledamöter i Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget förslag. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har uppdragit till förvaltningen att bereda ett ärende gällande 

genomförande av en opinionsundersökning beträffande invånarnas inställning till 

kommunens framtida ägande av Sollefteå camping. Förvaltningen konstaterar att resurser 

saknas inom organisationen för att genomföra en opinionsundersökning som lever upp till 

minimikraven och att tjänsten måste köpas in.  

 

Förvaltningen anser också att ärendet bör avgöras av kommunfullmäktige då detta berör 

en fråga som kommunfullmäktige nyligen fattat beslut om.  

 

Förvaltningens bedömning 

Kommunstyrelsen (Dnr 51/2021 §20) har beslutat att uppdra till förvaltningen att bereda 

ett ärende gällande opinionsundersökning beträffande invånarnas inställning till 

kommunens framtida ägande av Sollefteå camping.  

 

Att genomföra en opinionsundersökning kräver en vetenskapligmetod, t.ex. att säkerställa 

att urvalet är tydligt definierad, beräkna felmarginaler och att säkerställa att tillräckligt 

många svar har inhämtats från ett representativt urval av den totala befolkningen för att 

hålla felmarginaler låga osv. Förvaltningen har inga egna metoder eller resurser att 

säkerställa att de grundläggande kraven uppfylls. För att en opinionsundersökning ska 

kunna genomföras måste därför tjänsten upphandlas externt.  

 

Eftersom Sollefteå är en mindre kommun med liten befolkning går det inte heller att 

nyttja opinionsinstitutens webbpaneler. Det innebär att en opinionsundersökning måste 

genomföras via telefonintervjuer bland populationen 

 

Dialog med ett antal opinionsinstitut visar att en sådan undersökning kommer att kosta 

mellan 70 - 100 000 kronor och beräknas ta ca 5 – 6 veckor att leverera från det att 

beslutet om dess genomförande har tagits.  
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Beslutet gällande Sollefteå campings framtida drift och utveckling fattades av fullmäktige 

den 21/12 2020, detta efter ett återremissförfarande. Med anledning av det bedömer 

förvaltningen att ett beslut om en opinionsundersökning i en fråga som nyligen avgjorts i 

kommunens högsta instans också bör fattas av kommunfullmäktige.  

 

Risk finns för ett prejudikat för lägre instanser i den kommunala organisationen att 

genomföra opinionsundersökningar i andra frågor där organisationens högsta beslutande 

organ nyligen fattat beslut om.   

 

En motion har också lämnats till kommunfullmäktige om att genomföra en 

opinionsundersökning i frågan.  

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag till finansiering 

Att genomföra en opinionsundersökning innebär en kostnad runt 100 000 kronor, 

exkluderat intern arbetstid. Då detta inte finns inom ramen för budgeten krävs en 

medelhänvisning.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Ärendet skickas till kommunfullmäktige utan förslag till beslut från förvaltningen  

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att avslå förslag om enklare opinionsundersökning enligt förslag i Kommunstyrelsen. 

 

Förslag till beslut på mötet 

John Åberg (S) föreslår Kommunfullmäktige besluta ”att genomföra en grundlig 

opinionsundersökning gällande frågan om kommunens framtida ägande av Sollefteå 

Camping utifrån beskrivningen i förvaltningens förslag. 

Medelshänvisning: 100 tkr tas från pott särskilda satsningar.” 

 

Jörgen Åslund (VI) med biträde av Linus Källman (VI) och Lena Asplund (M) föreslår 

bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Paul Höglund (C) redogör för att det finns två förslag till beslut – John Åberg 

(S) förslag om grundlig opinionsundersökning respektive förslag om att Ej genomföra 

opinionsundersökning. 

Ordförande föreslår att ärendet avgörs genom omröstning. 
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Omröstning 

Ordförande meddelar att en Ja-röst läggs på att Ej genomföra opinionsundersökning och 

en Nej-röst läggs på att genomföra en grundlig opinionsundersökning. 

Omröstningsresultat 

Med 24 Ja-röster, 14 Nej-röster och 5 som avstår finner ordförande att 

Kommunfullmäktige beslutar att EJ genomföra opinionsundersökning gällande Sollefteå 

Camping. 

 

 

Omröstningsbilaga §21 

Ledamot Ja/Nej 
Johan Andersson, led J 
Wennberg Maria, led J 
Höglund Paul, led J 
Ölund Joel, led J 
Ångman Anton, led J 
Jonsson Andreas, led J 
Jonsson Ingemar, led J 
Höglund Daniel, led J 
Tirri Monica, led J 
Åslund Jörgen, led J 
Fluur Gunilla, led J 
Häggkvist Birgitta, led J 
Bergman Ulrika, led J 
Källgren Linus, led A 
Carlbom Duvemo Matz, led J 
Johansson Roger, led J 
Sjöström Elisabeth, led J 
Breitholtz Ulf, led A 
Sjöström Kjell-Åke, led J 
Sahlén Lars, led J 
Spjut Markus, led J 
Fängström Inger, led A 
Britt.Marie Persson J 

Ledamot Ja/Nej 
Sjödén Åsa, led N 
Åberg John, led N 
Sjölund Mikael, led N 
Lidén Gunder, led N 
Lindahl Susanne, led N 
Noppa Curt, led N 
Molin Nils Gunnar, led N 
Nordin Morgan, led N 
Fors Eva, led N 
Svensson Tommy,led N 
Önblad Lennart, led N 
Modén Kenneth, ers N 

Lundberg Jan, ers N 

Laamanen, Ilkka, ers N 

Clancy Raymond, ers J 

Asplund Lena, led J 

Franzén Kerstin, led J 

Ragnarsson Sven Erik, led A 

Westerlund Roger, led A 

Mattias Ahlenhed, led J  

Summa 14 Nej 

24 Ja 

5 avstår 
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§ 22 Dnr KS 396/2019 

 

Avtal om samverkan i gemensam nämnd för måltidsverksamhet, 
Kostnämnden  
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att avtal om samverkan i gemensam nämnd för måltidsverksamheten tecknas. 

 

Att avtal tecknas för 2021-01-01- 2022-12-31 med möjlighet till förlängning. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Ett avtal om samverkan i gemensam nämnd för måltidsverksamheten mellan Region 

Västernorrland och Sollefteå kommun föreslås enligt bilaga.  

 

§ 10 Ordförandeskap 

Ordförande och viceordförande fördelas så att kommunen och regionen innehar var sina 

poster. Region Västernorrland torde inneha ordförandeposten under 2021 och därmed 

Sollefteå kommun viceordförandeposten. 

 

14 § Avtalets giltighet  

Detta avtal gäller fr.o.m. 2021-01-01 – 2022–12–31 under förutsättning att fullmäktige i 

Sollefteå kommun och i Region Västernorrland har godkänt avtalet genom beslut som 

vunnit laga kraft.  

Avtalet kan sägas upp ensidigt av endera parten. En sådan uppsägning ska ske skriftligen 

senast tolv (12) månader före avtalstidens utgång. Annars förnyas avtalstiden automatiskt 

med en ny avtalsperiod omfattande ett (1) år på motsvarande villkor. Avtalet kan sägas 

upp utan uppsägningstid om båda parterna är överens. Detta ska ske skriftligt. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Avtal samverkan, se bilaga. 

Förvaltningsyttrande, Anna-Sofia Kulluvaara, KS 396/2019 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att avtal om samverkan i gemensam nämnd för måltidsverksamheten tecknas. 

Att avtal tecknas för 2021-01-01- 2022-12-31 med möjlighet till förlängning. 

 

 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

62 (95) 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att avtal om samverkan i gemensam nämnd för måltidsverksamheten tecknas. 

 

Att avtal tecknas för 2021-01-01- 2022-12-31 med möjlighet till förlängning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Region Västernorrland 

Ansvarig handläggare  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

63 (95) 

§ 23 Dnr KS 9/2021 

 

Ansvarsfrihet 2020 – Energidalen i Sollefteå AB 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition.  

 

Bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet.   

 

Verksamheten under 2020 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

Jäv 

Ingemar Jonsson (C), Kjell-Åke Sjöström (V), Åsa Sjödén (S) och John Åberg (S) anmäler jäv 

och deltar inte i beslutet. 

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Resultatet för 2020 uppgåendes till 411 tkr föreslås balanseras i ny räkning  

 

Lekmannarevisor bedömer att bolagets verksamhet har skötts på ett ändamålsenligt och 

från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt, samt att bolagets interna kontroll har varit 

tillräcklig.  

 

I revisionsberättelsen tillstyrks att styrelsen beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 9/2021-6 

Revisionsyttrande 2020 Energidalen AB, KS 9/2021-4 

Årsredovisning 2020 Energidalen AB, KS 9/2021-3 

 

Förvaltningens förslag  

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige besluta att: 

 

Uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition.  

 

Bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet.   

 

Verksamheten under 2020 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

64 (95) 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

Uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition.  

 

Bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet.   

 

Verksamheten under 2020 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickat till 

Ansvarig handläggare 

Bolaget  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

65 (95) 

§ 24 Dnr KS 9/2021 

 

Årsredovisning – Sollefteåforsens AB 2020 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition samt i enlighet med revisors förslag bevilja styrelsen och verkställande 

direktören ansvarsfrihet. Vidare görs bedömningen att verksamheten fortsatt har bedrivits i 

enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

Jäv 

Följande anmäler jäv och deltar inte i beslutet: 

 

C: Johan Andersson, Andreas Jonsson 

V: Marie Hansson 

S: Åsa Sjödén, John Åberg, Mikael Sjölund, Tommy Svensson 

 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har att godkänna årsredovisningen för Sollefteåforsens AB och ge 

uppdrag till stämmoombud att rösta i enlighet med fullmäktiges beslut på bolagsstämman. 

 

Årets resultat efter skatt uppgår till 8 tkr och överförs i ny räkning.  

 

Enligt KPMG har årsredovisning upprättats i enlighet med årsredovisningslagen och god 

redovisningssed och tillstyrker att bolagsstämman fastställer resultat och balansräkning. 

 

Vidare tillstyrker revisorerna att bolagsstämman disponerar resultatet enligt förslaget i 

förvaltningsberättelsen och beviljar styrelsens ledamöter och verkställande direktören 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen gör motsvarande bedömning och tillstyrker att beslut fattas 

i enlighet med revisorers förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 9/2021-9 

Revisionsberättelse 2020 Sollefteåforsens AB, KS 9/2021-8 

Årsredovisning Sollefteåforsens AB, KS 9/2021-7 

 

 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

66 (95) 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige att uppdra till stämmoombud att godkänna 

årsredovisningen för 2020 och föreslagen vinstdisposition samt i enlighet med revisors förslag 

bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet. Vidare görs bedömningen att 

verksamheten fortsatt har bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

att uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition samt i enlighet med revisors förslag bevilja styrelsen och verkställande 

direktören ansvarsfrihet. Vidare görs bedömningen att verksamheten fortsatt har bedrivits i 

enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickat till 

Ansvarig handläggare 

Bolaget   



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

67 (95) 

§ 25 Dnr KS 9/2021 

 

Årsredovisning och stämmodirektiv - Solatum Hus&Hem AB 
2020 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition samt i enlighet med revisors förslag bevilja styrelsen och verkställande 

direktören ansvarsfrihet. Vidare görs bedömningen att verksamheten fortsatt har bedrivits i 

enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

Jäv 

Följande anmäler jäv och deltar inte i beslutet: 

 

VI: Jörgen Åslund, Anders Bergman,  

S: Susanne Lindahl, Ilkka Laamanen 

M: Kerstin Franzén 

 

Ärendebeskrivning: 

Kommunfullmäktige har att godkänna årsredovisningen för Solatum Hus&Hem och ge 

uppdrag till stämmoombud att rösta i enlighet med fullmäktiges beslut på bolagsstämman. 

 

Enligt KPMG har årsredovisning upprättats i enlighet med årsredovisningslagen och ger 

en rättvisande bild och tillstyrker att bolagsstämman fastställer resultat och balansräkning. 

 

Vidare tillstyrker KPMG att bolagsstämman disponerar vinsten enligt förslaget i 

verksamhetsberättelsen och beviljar styrelsens ledamöter och verkställande direktören 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret. 

 

Av årets resultat på 3 959 tkr föreslås att 381 tkr delas ut till ägaren enligt 3§ Lag 

(2010:879) om allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag. Resterande balanseras i ny 

räkning.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen gör motsvarande bedömning och tillstyrker att beslut fattas 

i enlighet med revisorers förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 9/2021-16 

Årsredovisning med Revisionsberättelse 2020 Solatum Hus och hem AB, KS 9/2021-15 

 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

68 (95) 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige att uppdra till stämmoombud att godkänna 

årsredovisningen för 2020 och föreslagen vinstdisposition samt i enlighet med revisors förslag 

bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet. Vidare görs bedömningen att 

verksamheten fortsatt har bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

att uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition samt i enlighet med revisors förslag bevilja styrelsen och verkställande 

direktören ansvarsfrihet. Vidare görs bedömningen att verksamheten fortsatt har bedrivits i 

enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickat till 

Ansvarig handläggare 

Bolaget   



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

69 (95) 

§ 26 Dnr KS 9/2021 

 

Årsredovisning – Sollefteå Näringslivs AB 2020  
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen vinstdisposition samt bevilja styrelsen 

ansvarsfrihet. 

 

Jäv 

Följande anmäler jäv och deltar inte i beslutet: 

 

C: Anton Ångman, Ingemar Jonsson 

V: Kjell-Åke Sjöström, Inger Fängström 

VI: Birgitta Häggkvist, Elisabeth Sjöström 

S: Åsa Sjödén, John Åberg 

Partilösa: Roger Westerlund 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå Näringslivs AB är ett vilande bolag som ej aktivt bedriver verksamhet, där 

verkställande direktör inte utsetts då det ej är ett krav. 

 

Bolaget saknar krav på granskning av professionella revisorer men tillsyn sker av vald 

lekmannarevisor.  Lekmannarevisor tillstyrker att verksamheten bedrivits i enlighet med 

ägardirektiv och fullmäktiges uppdrag samt att verksamheten sköts på ett ekonomiskt 

tillfredsställande sätt och med tillräcklig internkontroll. 

 

Årets resultat uppgår till 0 kr och överförs i ny räkning, ansamlad förlust uppgår till 595 

553 kr. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 9/2021-14 

Revisionsberättelse 2020 SNA AB, KS 9/2021-13 

Årsredovisning SNA AB, KS 9/2021-12 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition samt bevilja styrelsen ansvarsfrihet. 

 

 

 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

70 (95) 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen vinstdisposition samt bevilja styrelsen 

ansvarsfrihet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Bolaget 

Ansvarig handläggare 

  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

71 (95) 

§ 27 Dnr KS 9/2021 

 

Kommunens årsredovisning 2020 
Beslut  

 
Kommunfullmäktige beslutar  

 

Godkänner Sollefteå kommuns årsredovisning 2020. 

 

Information 

Tf kommundirektör Niklas Nordén informerar om årsredovisningen 2020; 

• Befolkningssiffrorna  

• Informerar om måluppfyllelse för 2020. 

• Föredrar förändringar mellan prognos och utfall. 

• Åretsresultat 26, 4 mnkr. Koncernresultatet 27,6 mnkr. Kommenterar bolagens 

resultat. 

• Kommenterar budgetavräkningen – övergripande samt per verksamhet. 

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Kommunstyrelsen ansvarar för att en årsredovisning ska upprättas för kommunkoncernen. 

Detta innebär att det är kommunstyrelsen som ska överlämna det kompletta underlaget till 

revisorerna för granskning. När revisorerna gjort sin granskning färdigställs den slutliga 

årsredovisningen som även inkluderar revisorernas berättelse. 

 

Den slutliga årsredovisningen behandlas i kommunfullmäktige den 26:e april. 

 

Bilaga: Råmaterial årsredovisning 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen föreslår att årsredovisning 2020 överlämnas till revisorerna. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 9/2021-10 

Årsredovisning Sollefteåkommun inkl koncernen, KS 9/2021-17 

Revisionsrapport – Granskning årsredovisning 2021, KS 9/2021- 

Kommunfullmäktiges presidium skrivelse 2021, KS 9/2021- 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Kommunstyrelsen överlämnar årsredovisningen för 2020 till revisorerna. 

 

 

Skicka till Revisorerna, Kommundirektören. 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

72 (95) 

 

§ 28 Dnr KS 9/2021 

 

Ansvarsfrihet för kommunstyrelsen 2020 
Beslut  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja ledamöter och ersättare i Kommunstyrelsen ansvarsfrihet för år 2020. 

 

Jäv 

Följande ledamöter och ersättare anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 

 

C: Johan Andersson, Maria Wennberg, Joel Ölund, Anton Ångman, Daniel Höglund, 

Monica Tirri. 

V: Ulf Breitholtz, Kjell-Åke Sjöström, Marie Hansson, Sebastian Nygren 

VI: Jörgen Åslund, Birgitta Häggkvist, Ulrika Bergman, Maria Eriksson 

S: Åsa Sjödén, John Åberg, Mikael Sjölund, Susanne Lindahl, Morgan Nordin, Tommy 

Svensson, Ilkka Laamanen 

M: Lena Asplund 

Partilösa: Roger Westerlund 

 

Ärendebeskrivning 

Vi, av fullmäktige utsedda revisorer, har granskat den verksamhet som bedrivits i styrelse, 

nämnder och fullmäktigeberedningar och genom utsedda lekmannarevisorer den 

verksamhet som bedrivits i kommunens företag.  

Granskningen har utförts av sakkunniga som biträder revisorerna. 

 

Styrelse, nämnder och beredningar ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande 

mål, beslut och riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. De 

ansvarar också för att det finns en tillräcklig intern kontroll och återredovisning till 

fullmäktige.  

 

Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper samt att 

pröva om verksamheten bedrivits enligt fullmäktiges uppdrag och mål samt de lagar och 

föreskrifter som gäller för verksamheten.  

 

Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i kommunal 

verksamhet och kommunens revisionsreglemente. Granskningen har haft den omfattning 

och inriktning samt givit det resultat som redovisas i bilagan ”Revisorernas redogörelse”. 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

73 (95) 

Vi är mycket oroade över verksamheternas kostnadsutveckling. Vi anser att 

kommunstyrelsen skyndsamt behöver tillse att åtgärder vidtas för att åtgärda 

underskotten i verksamheterna.  

 

Vi bedömer sammantaget att styrelse, nämnder och beredningar i Sollefteå kommun har 

bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt.  

 

Vi bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande.  

 

Vi bedömer att styrelsens och nämndernas interna kontroll i allt väsentligt har varit 

tillräcklig.  

 

Vi bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de 

finansiella mål som fullmäktige uppställt men att vi inte kan uttala oss gällande 

verksamhetsmålen.  

 

Vi tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och 

beredningar samt enskilda ledamöterna i dessa organ.  

 

Vi tillstyrker att fullmäktige godkänner kommunens årsredovisning för 2020. 

 

 

 

Kommunfullmäktiges presidium biträder revisorernas tillstyrkan. 

 

 

Beslutsunderlag 

Revisionsberättelse 2020 

Kommunfullmäktiges presidium skrivelse 2021 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Kommunstyrelsens ordförande 

Revisionen 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

74 (95) 

§ 29 Dnr KS 9/2021 

 
Ansvarsfrihet för valnämnden 2020 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att bevilja ledamöter och ersättare i valnämnden ansvarsfrihet för år 2020. 

 

Information 

Ingen verksamhet har varit under 2020 varav inge jäv. 

 

Ärendebeskrivning 

Vi, av fullmäktige utsedda revisorer, har granskat den verksamhet som bedrivits i styrelse, 

nämnder och fullmäktigeberedningar och genom utsedda lekmannarevisorer den 

verksamhet som bedrivits i kommunens företag.  

Granskningen har utförts av sakkunniga som biträder revisorerna. 

 

Styrelse, nämnder och beredningar ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande 

mål, beslut och riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. De 

ansvarar också för att det finns en tillräcklig intern kontroll och återredovisning till 

fullmäktige.  

 

Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper samt att 

pröva om verksamheten bedrivits enligt fullmäktiges uppdrag och mål samt de lagar och 

föreskrifter som gäller för verksamheten.  

 

Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i kommunal 

verksamhet och kommunens revisionsreglemente. Granskningen har haft den omfattning 

och inriktning samt givit det resultat som redovisas i bilagan ”Revisorernas redogörelse”. 

 

Vi är mycket oroade över verksamheternas kostnadsutveckling. Vi anser att 

kommunstyrelsen skyndsamt behöver tillse att åtgärder vidtas för att åtgärda 

underskotten i verksamheterna.  

 

Vi bedömer sammantaget att styrelse, nämnder och beredningar i Sollefteå kommun har 

bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt.  

 

Vi bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande.  

 

Vi bedömer att styrelsens och nämndernas interna kontroll i allt väsentligt har varit 

tillräcklig.  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

75 (95) 

 

Vi bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de 

finansiella mål som fullmäktige uppställt men att vi inte kan uttala oss gällande 

verksamhetsmålen.  

 

Vi tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och 

beredningar samt enskilda ledamöterna i dessa organ.  

 

Vi tillstyrker att fullmäktige godkänner kommunens årsredovisning för 2020. 

 

 

Kommunfullmäktiges presidium biträder revisorernas tillstyrkan. 

 

 

 

Beslutsunderlag 

Revisionsberättelse 2020 

Kommunfullmäktiges presidium skrivelse 2021 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Valnämndens ordförande 

Revisionen 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

76 (95) 

§ 30 Dnr KS 9/2021 

 

Ansvarsfrihet för överförmyndarnämnden 2020 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att bevilja ledamöter och ersättare i överförmyndarnämnden ansvarsfrihet för år 2020. 

 

 

Jäv 

Följande ledamöter och ersättare anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 

 

V: Lars Sahlén 

VI: Matz Carlbom Duvemo 

S: Eva Fors 

 

Ärendebeskrivning 

Vi, av fullmäktige utsedda revisorer, har granskat den verksamhet som bedrivits i styrelse, 

nämnder och fullmäktigeberedningar och genom utsedda lekmannarevisorer den 

verksamhet som bedrivits i kommunens företag.  

Granskningen har utförts av sakkunniga som biträder revisorerna. 

 

Styrelse, nämnder och beredningar ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande 

mål, beslut och riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. De 

ansvarar också för att det finns en tillräcklig intern kontroll och återredovisning till 

fullmäktige.  

 

Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper samt att 

pröva om verksamheten bedrivits enligt fullmäktiges uppdrag och mål samt de lagar och 

föreskrifter som gäller för verksamheten.  

 

Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i kommunal 

verksamhet och kommunens revisionsreglemente. Granskningen har haft den omfattning 

och inriktning samt givit det resultat som redovisas i bilagan ”Revisorernas redogörelse”. 

 

Vi är mycket oroade över verksamheternas kostnadsutveckling. Vi anser att 

kommunstyrelsen skyndsamt behöver tillse att åtgärder vidtas för att åtgärda 

underskotten i verksamheterna.  

 

Vi bedömer sammantaget att styrelse, nämnder och beredningar i Sollefteå kommun har 

bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt.  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

77 (95) 

 

Vi bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande.  

 

Vi bedömer att styrelsens och nämndernas interna kontroll i allt väsentligt har varit 

tillräcklig.  

 

Vi bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de 

finansiella mål som fullmäktige uppställt men att vi inte kan uttala oss gällande 

verksamhetsmålen.  

 

Vi tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och 

beredningar samt enskilda ledamöterna i dessa organ.  

 

Vi tillstyrker att fullmäktige godkänner kommunens årsredovisning för 2020. 

 

 

Kommunfullmäktiges presidium biträder revisorernas tillstyrkan. 

 

 

Beslutsunderlag 

Revisionsberättelse 2020 

Kommunfullmäktiges presidium skrivelse 2021 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Överförmyndarnämndens ordförande 

Revisionen 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 31 Dnr KS 9/2021 

 
Ansvarsfrihet för jävsnämnden 2020 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att bevilja ledamöter och ersättare i jävsnämnden ansvarsfrihet för år 2020. 

 

Jäv 

Följande ledamöter och ersättare anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 

 

V: Inger Fängström 

VI: Matz Carlbom Duvemo, Elisabeth Sjöström 

S: Curt Noppa 

 

Ärendebeskrivning 

Vi, av fullmäktige utsedda revisorer, har granskat den verksamhet som bedrivits i styrelse, 

nämnder och fullmäktigeberedningar och genom utsedda lekmannarevisorer den 

verksamhet som bedrivits i kommunens företag.  

Granskningen har utförts av sakkunniga som biträder revisorerna. 

 

Styrelse, nämnder och beredningar ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande 

mål, beslut och riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. De 

ansvarar också för att det finns en tillräcklig intern kontroll och återredovisning till 

fullmäktige.  

 

Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper samt att 

pröva om verksamheten bedrivits enligt fullmäktiges uppdrag och mål samt de lagar och 

föreskrifter som gäller för verksamheten.  

 

Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i kommunal 

verksamhet och kommunens revisionsreglemente. Granskningen har haft den omfattning 

och inriktning samt givit det resultat som redovisas i bilagan ”Revisorernas redogörelse”. 

 

Vi är mycket oroade över verksamheternas kostnadsutveckling. Vi anser att 

kommunstyrelsen skyndsamt behöver tillse att åtgärder vidtas för att åtgärda 

underskotten i verksamheterna.  

 

Vi bedömer sammantaget att styrelse, nämnder och beredningar i Sollefteå kommun har 

bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt.  

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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Vi bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande.  

 

Vi bedömer att styrelsens och nämndernas interna kontroll i allt väsentligt har varit 

tillräcklig.  

 

Vi bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de 

finansiella mål som fullmäktige uppställt men att vi inte kan uttala oss gällande 

verksamhetsmålen.  

 

Vi tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och 

beredningar samt enskilda ledamöterna i dessa organ.  

 

Vi tillstyrker att fullmäktige godkänner kommunens årsredovisning för 2020. 

 

 

Kommunfullmäktiges presidium biträder revisorernas tillstyrkan. 

 

 

Beslutsunderlag 

Revisionsberättelse 2020 

Kommunfullmäktiges presidium skrivelse 2021 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Jävsnämndens ordförande 

Revisionen  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 32 Dnr KS 9/2021 

 
Ansvarsfrihet för Kommunfullmäktigesberedningar 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att bevilja ledamöter och ersättare i Kommunfullmäktigesberedningar för år 2020. 

 

Information 

Ingen beredning har varit verksamma under 2020 varav inge jäv. 

 

Ärendebeskrivning 

Vi, av fullmäktige utsedda revisorer, har granskat den verksamhet som bedrivits i styrelse, 

nämnder och fullmäktigeberedningar och genom utsedda lekmannarevisorer den 

verksamhet som bedrivits i kommunens företag.  

Granskningen har utförts av sakkunniga som biträder revisorerna. 

 

Styrelse, nämnder och beredningar ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande 

mål, beslut och riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. De 

ansvarar också för att det finns en tillräcklig intern kontroll och återredovisning till 

fullmäktige.  

 

Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper samt att 

pröva om verksamheten bedrivits enligt fullmäktiges uppdrag och mål samt de lagar och 

föreskrifter som gäller för verksamheten.  

 

Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i kommunal 

verksamhet och kommunens revisionsreglemente. Granskningen har haft den omfattning 

och inriktning samt givit det resultat som redovisas i bilagan ”Revisorernas redogörelse”. 

 

Vi är mycket oroade över verksamheternas kostnadsutveckling. Vi anser att 

kommunstyrelsen skyndsamt behöver tillse att åtgärder vidtas för att åtgärda 

underskotten i verksamheterna.  

 

Vi bedömer sammantaget att styrelse, nämnder och beredningar i Sollefteå kommun har 

bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt.  

 

Vi bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande.  

 

Vi bedömer att styrelsens och nämndernas interna kontroll i allt väsentligt har varit 

tillräcklig.  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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Vi bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de 

finansiella mål som fullmäktige uppställt men att vi inte kan uttala oss gällande 

verksamhetsmålen.  

 

Vi tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och 

beredningar samt enskilda ledamöterna i dessa organ.  

 

Vi tillstyrker att fullmäktige godkänner kommunens årsredovisning för 2020. 

 

 

Kommunfullmäktiges presidium biträder revisorernas tillstyrkan. 

 

 

Beslutsunderlag 

Revisionsberättelse 2020 

Kommunfullmäktiges presidium skrivelse 2021 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Revisionen   



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 33 Dnr KS 108/2021 

 

Ansvarsfrihet 2020 – Räddningstjänsten Höga Kusten - Ådalen 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Förbundets direktion och dess enskilda medlemmar beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2020.  

 

Jäv 

Följande ledamöter anmäler jäv och deltar inte i ärendet. 

 

C: Ingemar Jonsson 

S: Åsa Sjödén, Morgan Nordin 

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Räddningstjänstförbundets verksamhet har under 2020 bedrivits inom fastställda 

ekonomiska ramar och redovisar ett budgetöverskott på 2 493 tkr. Revisorerna bedömer 

sammantaget att direktionen bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Revisorerna bedömer att den interna 

kontrollen inte varit tillräcklig gällande ekonomirutiner. Revisorerna tillstyrker att 

respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda ledamöterna. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

 

Förbundets direktion och dess enskilda medlemmar beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2020.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 108/2021-4 

Revisionsberättelse 2020 RTJ HKÅ, KS 108/2021-3 

Revisionsrapporter, KS 108/2021-1, -2 
 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår, kommunfullmäktige besluta 

Förbundets direktion och dess enskilda medlemmar beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2020.  

 
Skicka till  

Räddningstjänstförbundet samt övriga medlemskommuner 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 34 Dnr KS 7/2021 

 

Valärende Arvodeskommittén ordförande 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att välja Inger Fängström (V) till ny ordförande i Arvodeskommittén 

 

Ärendebeskrivning 
Carin Collén (V) har beviljats avsägelse gällande sin plats som ledamot i Arvodeskommittén. 

Kommunfullmäktige har att välja en ny ledamot. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Ulf Breitholtz (V) föreslår att Inger Fängström (V) väljs som ny ordförande i 

Arvodeskommittén. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Kommunkansli – Guniris Jonasson 

Ledamoten 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 35 Dnr KS 7/2021 

 

Valärende ersättare Arvodeskommittén  
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att välja Igor Petsch (V) till ny ersättare i Arvodeskommittén 

 

Ärendebeskrivning 
Carin Collén (V) har beviljats avsägelse gällande sin plats som ersättare i Arvodeskommittén. 

Kommunfullmäktige har att välja en ny ersättare 

 

Förslag till beslut på mötet 

Ulf Breitholtz (V) föreslår att Igor Petsch (V) väljs som ny ersättare i Arvodeskommittén. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Kommunkansli – Guniris Jonasson 

Ledamoten 

Arvodeskommitténs ordförande 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 36 Dnr KS 7/2021 

 

Avsägelse – Nämndeman i tingsrätten, Mats Carlbom Duvemo 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att bevilja, Mats Carlbom Duvemo avsägelse som nämndeman. 

 

Ärendebeskrivning 
Matz Carlbom Duvemo (VI) har avsagt sig platsen som nämndeman i Tingsrätten. 

 

Kommunfullmäktige har att bevilja avsägelsen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Kommunkansli – Guniris Jonasson 

Ledamoten   



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 37 Dnr KS 7/2021 

 

Valärende Nämndeman Tingsrätten  
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att välja till Ulrika Bergman (VI) till ny nämndeman i Tingsrätten. 

 

Ärendebeskrivning 
Matz Carlbom Duvemo (VI) har beviljats avsägelse gällande nämndeman i Tingsrätten. 

Kommunfullmäktige har att välja ny nämndeman. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) föreslår att Ulrika Bergman (VI) väljs som ny nämndeman i 

Tingsrätten. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Tingsrätten 

Ledamoten 

Sekretariatet  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 38 Dnr KS 7/2021 

 

Valärende Stämmoombud, ägarombud Nya Ostkustbanan 
ordinarie samt ersättare 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att välja Sebastian Nygren (V) som ordinarie stämmoombud och ägarombud Nya 

Ostkustbanan. 

 
Att välja Lillemor Edholm (S) som ersättare till stämmoombud och ägarombud Nya 

Ostkustbanan. 

 

 

Ärendebeskrivning 
Linus Källgren (VI) har avsagt sig uppdraget som stämmoombud i Nya Ostkustbanan AB för 

Sollefteå kommun. 

Kommunfullmäktige har att välja ordinarie och ersättare stämmoombud och ägarombud Nya 

Ostkustbanan AB. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Åsa Sjödén (S) föreslår att Lillemor Edholm (S) väljs som ersättare till stämmoombud och 

ägarombud Nya Ostkustbanan. 

 

Kjell-Åke Sjöström (V) föreslår att Sebastian Nygren (V) väljs som ordinarie stämmoombud 

och ägarombud Nya ostkustbanan. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Nya ostkustbanan 

Ledamöterna 

Sekretariatet 

 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 39 Dnr KS 53/2021 

 

Rapportering ej verkställda beslut enligt SoL, LSS  
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Rapporteringen noteras och läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 
Rapportering enligt 16 kap 6h § Socialtjänstlagen av ej verkställda beslut från individ och 

familjeomsorgen. 

 

Rapportering enligt 28 a § lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade av ej 

verkställda beslut från Funktionsstöd 

 

Rapportering sker till Inspektionen för Vård och Omsorg, Kommunfullmäktige och 

Kommunrevisionen.  

 

 

Beslutsunderlag  

Tjänstemannayttranden KS 49/2020 -15, -16 
  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 40 Dnr KS 42/2021  

 
Interpellation till kommunalrådet – Fråga om ej hanterade 
politiska ärenden december 2020 
Beslut  
 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

Interpellationen anses besvarad med det skriftliga och muntliga svar som lämnats.  
 

Ärendebeskrivning  

Johan Åberg (S) har lämnat in en interpellation till kommunalråd John Andersson (C) 

enligt nedan; 

 

3 december skickade jag en uppmaning till kommunen att föra upp 2 initiativ från 

Socialdemokraterna på dagordningen till Kommunstyrelsens möte 8/12. 

Det blev inte så och då föreslog jag att KS kunde ha ett extra sammanträde i samband 

med kommunfullmäktige 21/12. 

Hur det blir med det är i skrivande stund oklart. 

För mig känns det tyvärr som om vårt politiska initiativ gällande timvikariernas 

lönekompensation och slopade tillsynsavgifter för 2021 förhalas. 

Jag vill att du, Johan förklarar varför du inte vill ta upp dessa ärenden på 

kommunstyrelsens dagordning? 

 

Johan Andersson (C) svarar enligt följande; 

 

Tack för din interpellation John Åberg (S). Precis som du skriver John, så skickade du ett 

mail den 3 december med två initiativ som du ville ta upp på kommunstyrelsens 

sammanträde den 8 december, detta skickades med andra ord 5 dagar innan 

sammanträdet. Till saken höra att kallelsen till kommunstyrelsens sammanträde måste gå 

ut till ledamöterna senast en vecka innan sammanträdet, nämligen den 1 december och 

att ärendeberedningen hölls den 27 november. På ärendeberedningen den 27 november 

deltog oppositionsrådet, tillika John Åbergs socialdemokratiska partikamrat, inget 

ärende lyftes vid beredningen.  

De två initiativ som John nämner i mailet är dels timvikariernas lönekompensation och 

dels slopade tillsynsavgifter för 2021. När John lyfte dessa frågor var frågorna redan 

under behandling i förvaltningen. 

 

Vad gäller timvikariernas lönekompensation har följande vidtagits: 

Det var tillsvidareanställda och månadsavlönade som erhöll ett engångsbelopp enligt 

centrala avtalet HÖK-20. Avtalet skulle ha varit klart till 1 maj-20 men blev klart i slutet 

av oktober, att gälla från den 1 november-20. Normalt brukar det vara en retroaktivitet 

om ett avtal inte är klart i tid men denna gång så löste de centrala parter (dvs SKR och 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
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Kommunal) detta med ett engångsbelopp till tillsvidareanställda och månadsavlönade 

som utbetalades i december-20. Enligt avtalet så ska lägstalöner justeras 1 januari-21, i 

samband med den justeringen så justeras även timanställdas löner. 

  

Det Sollefteå kommun gjorde var att justera lägsta lön och justera timanställdas löner för 

de som arbetar inom vård och omsorg (äldreomsorgen och inom funktionsstöd) från och 

med 1 maj-20. I och med det så erhöll timanställda en högre ersättning tidigare än vad 

avtalet förespråkar. Övriga timanställda justerades 1 januari-21. Detta redogjorde 

Kommundirektören för i sin informationspunkt på KS 20-12-08. Under punkten: 

• Information om vad som sker kring timlön för vikarier inom Vård och Omsorg. 

Engångsbeloppet till de tillsvidareanställda och månadsavlönade var 5.500 kr, 

justeringen för timlönerna från 1 maj var 3,33 kr/timme.  

 

Vad gäller stöttning till näringslivet och slopade tillsynsavgifter för 2021 har följande 

vidtagits: 

Enligt lag ska årsavgifter tas ut i början av det år när man ska bedriva tillsyn. För år 

2020 debiterades inga avgifter för verksamheter som inte varit öppna på grund av 

pandemin. Den lösningen kommer även att tillämpas för år 2021. Våra företag har ett 

behov av tillsyn just nu, och våra tjänstepersoner behöver vara de som stöttar och hjälper 

nu mer än någonsin. Tjänstepersonerna utför platstillsyn och den uppskattas av våra 

företag.  Den årliga debitering som normalt skickas i januari har i år fördröjts till slutet 

av augusti med betalningsdatum sista december. Har ett företag problem kan man även få 

längre uppskov med betalningen och då förs en dialog med verksamheten om detta.  

Att generellt ge uppskov med avgifter är olagligt. Det är också svårt att dra allt för 

generella slutsatser då det inte heller är så att alla verksamheter inom en viss kategori 

går dåligt, inom livsmedel har vi vissa grupper som gjort rekordresultat vilket gör en 

generalisering, att alla ska vara avgiftsfria, inte bara olaglig utan även kan uppfattas som 

orättvisa. 

Skulle samtliga tillsynsavgifter slopas så skulle det medföra en kostnad för 

skattebetalarna på omkring 1 miljon kronor, detta kan inte anses vara motiverat med 

anledning av resonemanget ovan. Däremot finns det ett färre antal företagare i Sollefteå 

kommun som drabbats oerhört hårt av de restriktioner som införts på riksplanet och det 

är våra krögare som betalar för alkoholtillsynen. Dessa företagare har i princip drabbats 

av näringsförbud sedan början av 2021 med anledning av nuvarande restriktioner. Vi 

instämmer med Socialdemokraterna om att kan vi gör någonting för att underlätta deras 

situation i detta ansträngda läge så bör detta göras. Resonemang förs med förvaltningen 

gällande att sätta ned avgiften för alkoholtillsynen till 0 kr för 2021, vilket bedöms vara 

en rimlig och önskvärt, en sådan nedsättning av avgiften bedöms kunna finansieras inom 

befintlig ram.  

 

Ytterligare åtgärder för att främja näringslivet i denna svåra tid har bland annat gjorts 

av näringslivsenheten som sedan mars 2020 gjort ett antal enkäter och intervjuer för att 

få information hur Coronapandemin påverkat våra företag och vilka behov av insatser 
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som företagen efterfrågar. I det utbud av nationella och regionala stöd, som tagits fram 

på grund av pandemin, har enheten haft en vägledande roll i syfte att de företag som tagit 

kontakt ska kunna söka stöden på ett så effektivt och snabbt sätt som möjligt. Enheten har 

också varit behjälplig med och i kontakter med stödgivare och i vissa fall också stöttat i 

skrivandet av ansökningar. 

  

Under början på detta år har över 150 företag kontaktats av politiker och tjänstepersoner 

för att få information om nuläget för att ytterligare kunna skräddarsy insatser om behovet 

finns. 

Inför sommaren 2020 stöttade näringslivsenheten besöksnäringen med att söka särskilt 

stöd via regionens stödsystem för en marknadsföringskampanj i syfte att, om 

restriktionerna lättade (vilket de tillfälligt gjorde), locka till ökade besök från 

närområdet. 

  

Företag som haft och har utestående fakturor till kommunen har om de tagit kontakt fått 

fakturan betald omgående. På så sätt har betaltiden kortats och företagens likviditet 

stärkts. 

 

Individuella lösningar har, där inga lagliga eller regelmässiga hinder funnits, tagits fram 

för de företag som tagit kontakt med kommunen. Uteserveringarna har fått tillstånd att 

öppna upp tidigare och kommunen har inte heller tagit ut någon avgift för 

uteserveringarna. Avgiften för hyra av torgplatser har tagits bort för företag med säte i 

kommunen, så länge pandemin pågår. 

  

Nu till våren kommer fler bänkar/bord att ställas ut utomhus, i närheten av restauranger 

och caféer, för att underlätta möjligheten att beställa avhämtning och äta utomhus med 

avstånd. 

  

Kommunen har, i stället för att bjuda på julbord, delat ut presentkort, Nipkortet som bara 

kan användas hos de företag i kommunen som är anslutna, på 350 Skr till alla anställda. 

Syftet var att stötta företagen och öka köptroheten hos invånarna. 

  

I näringslivsenhetens kommunikation har befolkningen uppmuntrats att på ett 

coronasäkert sätt stötta företagen genom att göra sina inköp lokalt. I nyhetsbrev och via 

Facebook-inlägg har näringslivet informerats löpande om de insatser och stöd som 

erbjudits. 

 

Beslutsunderlag 

Interpellation John Åberg, KS 42/2021-1 

Svar på interpellation Johan Andersson, KS 42/2021-2  
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§ 41 Dnr KS 131/2021  

 

Interpellation till kommunalrådet – Vem styr i Sollefteå? 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

Interpellationen anses besvarad med det skriftliga och muntliga svar som lämnats.  

 

Ärendebeskrivning  

Lena Asplund (M) har lämnat in en interpellation till kommunalråd John Andersson (C) 

enligt nedan; 

 

I början av februari så kunde vi läsa i media ” Politiska majoriteten i Sollefteå spricker. 

Västra Initiativet har valt att kliva av. Det betyder att det bara är Centerpartiet och 

Vänsterpartiet kvar i styret – men de kommer inte att ha egen majoritet i fortsättningen.”  

Västra Initiativet Birgitta Häggkvist uttalade sig om att om hur de tänkt sig det fortsatta 

samarbetet. Att om det inte bildas någon ny majoritet så ser de framemot fria 

förhandlingar över partigränserna i varje enskilt ärende.  

Kommunstyrelsen ordförande Johan Andersson uttryckte för media att det var en 

överraskning, inte alls någonting han hade väntat sig.  

Det har nu gått över två månader och det är alldeles tyst från den politiska ledningen i 

kommunen om hur de tänkt sig fortsättningen efter att majoriteten spruckit.  

Jag kan även notera att Västra Initiativets alla ordföringar sitter kvar på sina poster. 

Vidare noterar jag i media och även på sociala medier att man verkar fortsätta som 

tidigare.  

Mina frågor med anledning av detta bir då  

- Vem styr i Sollefteå  

- Är Västra Initiativet återigen en del av majoriteten eller styr Centern och Vänsterpartiet 

i minoritet  

- Om Centern och Vänsterpartiet styr i minoritet varför har då Västra Initiativet kvar sina 

ordförandeposter  

 

Johan Andersson (C) svarar enligt nedan; 

 

Tack för din interpellation Lena. I valet 2018 sa väljarna sitt, det blev tydligt att 

Sollefteås kommuninvånare ville se ett nytt ledarskap för kommunen, de tre partier som 

växte mest gick därför samman för att arbeta för en utvecklingskraft för och i hela 

kommunen.  

Centerpartiet, Västrainitiativet och Vänsterpartiet har allt sedan dess styrt kommunen 

med fokus på landsbygdsutveckling, satsningar på skolan, näringslivsfokus och ett 

hållbarhetsarbete som inkluderar en utveckling av hela kommunen, stad likväl som 

landsbygd. Det är i skrivande stund samma partier och personer som innehar ledande 
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befattningar som direkt efter valet. Vi har under dessa år upparbetat ett gott 

samarbetsklimat och en god dialog mellan partierna och personerna i denna 

konstellation. Det är dock ingen hemlighet att vi inte är överens i alla enskilda sakfrågor, 

konstigt vore annars med tanke på att vi är tre olika partier i grunden. Det kan därför i 

vissa sakfrågor bli fallet att frågan avgörs vid en omröstning i kommunfullmäktige, vårt 

högsta beslutande organ och inte genom uppgörelser i förhand. I dessa frågor kan C, V 

och VI rösta olika och i grunden tror jag detta är en sund hållning och bra för 

demokratin. Notera att detta gäller väldigt få ärenden. Med tanke på det otydliga 

parlamentariska läget vi ser runt om i Sverige är jag övertygad om att vi kommer få se 

fler konstruktiva samarbeten över parti- och blockgränser framöver. Tiden där ett parti 

får över 50 % av rösterna i ett val och därmed egen majoritet är över. Ett pragmatiskt 

förhållningssätt växer sig starkare i kommunpolitiken och det tror jag gör gott för 

människorna som bor här.  

Diskussioner pågår mellan våra tre partier, vi tar ett gemensamt ansvar för kommunen 

och budgetarbetet gör vi tillsammans. Jag tror på konstruktiva samarbeten mellan partier 

och med kommunens bästa i fokus, det är vägen framåt.  

 

Beslutsunderlag 

Interpellation Lena Asplund, KS 131/2021-1 

Svar på interpellation, KS 131/2021-2  
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§ 42 KS 4/2021 
 

Delgivningar 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Delgivningarna noteras och läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande handlingar har lämnats till fullmäktige för delgivning. 

Delgivningar; 

Revisionen - Revisionsrapport – Granskning av Ekonomistyrning, KS utskott för unga 

och lärande.  

Kollektivtrafikmyndigheten – Protokoll förbundsdirektionen 2020-12-09 samt 2020-12-

22 

Ideell förening - Upprop för det svenska landskapet 

Kollektivtrafikmyndigheten – Beslut – Preliminära ekonomiska planeringsförutsättningar 

2022-2024. 

Länsstyrelsen Västernorrland – Beslut Efterträdarval ny ledamot Inger Fängström (V), ny 

ersättare Britt-Marie Persson (V) 

KF presidium – Delegeringsbeslut 7/21 – Svar på medborgarförslag Köp Appelbergs och 

omvandla till seniorboende. 

KF presidium – Delegeringsbeslut 6/21 – Svar på medborgarförslag Klimatåtgärder nu. 

KF presidium – Delegeringsbeslut 5/21 – Svar på medborgarförslag Formulera en 

hållbarhetsstrategi. 

KF presidium – Delegeringsbeslut 4/21 – Svar på medborgarförslag Avgiftsfria 

mensskydd till livmodersbärare. 

KF presidium – Delegeringsbeslut 3/21 – Bildande av Landsbygdsråd i Sollefteå. 

KF presidium – Delegeringsbeslut 2/21 – Reviderad plan för återetablering av 

Försvarsmaktens verksamhet i Sollefteå kommun. 
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KF presidium – Delegeringsbeslut 8/21 – Valärende Jerry Mähler (C) ny ersättare i 

Kommunstyrelsen. 

KF presidium – Delegeringsbeslut 1/21 – Bevilja avsägelse KF Carin Colleén (V) 

KF presidium – Delegeringsbeslut 1/20 – Bevilja avsägelse KF Olle Widerberg (V) 

KF presidium – Delegeringsbeslut 9/21 – Bevilja avsägelse KF Amanda Häggkvist (VI) 

Synpunkter på hantering av vindkraft Vaberget 

Länsstyrelsen Västernorrland – Beslut Efterträdarval ny ledamot Lotta Karlsson (VI) 

Kollektivtrafikmyndigheten protokoll förbundsdirektionen 2021-02-26 information om 

Bussgods Västernorrland AB utredning 

Kollektivtrafikmyndigheten protokoll förbundsdirektionen 2021-03-16 Bussgods framtid 

Revisionen – revisionsrapport – Granskning av bokslut och årsredovisning 2020 

Räddningstjänsten Höga Kusten Ådalen. 

Revisionen – revisionsrapport – Granskning av ekonomirutiner Räddningstjänsten Höga 

Kusten Ådalen. 

Revisionen – Revisionsberättelse– 2020 Räddningstjänsten Höga Kusten Ådalen. 

Samordningsförbundet – Protokoll förbundsstyrelsen 2021-03-25 

Revisionen – Revisionsberättelse 2020 Kommunalförbundet Kollektivtrafikmyndigheten 

inkl bilagor 1-5 

Revisionen – Granskning av budgetprocessen – missiv, sammanfattning och rapport. 

Revisionen - Granskning av föreningsbidrag – missiv, sammanfattning och rapport. 

Kollektivtrafikmyndigheten – protokoll förbundsdirektionen 2021-03-24 samt beslutsexp 

årsredovisningen 2020 

Revisionen – Granskning av kommunens bokslut och årsredovisning per 2020-12-31 

Revisionen – Granskning av bokslut och årsredovisning 2020- sammanfattning 

 


